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Predarea la timp a cotelor, 
o datorie patriotică

In aceste zile. în toată {ara, oamenii 
muncii de pe ogoare recoltează păioasele. 
Rezultatele dobindite la treier arată că 
•recoltele obținute anul acesta de colecti
viști. întovărășiți, ca și de multi tănani 
muncitori cu gospodării individuale, sînt 
deosebit de bogate. Cele peste 4000 kg. 
grîu la hectar obținute de colectiviștii 
din comuna Traian, raionul Brăila, ca și 
producția de 3500 kg. grâu la ha., obti- 
aiiută de țăranul muncitor Gh. Dochiță din 
comuna Lețoani, raionul Lași, oglindesc 
pe deplin acest lucru. Asemenea recolte 
au putut fi obținute atît prin munca de
pusă de fiecare țăran muncitor în parte, 
cît și datorită puternicului și permanen
tului ajutor primit din partea statului. 
Semințele de soi, mijloacele de lucru me
canizate, îngrășăminte'.e, permanenta în
drumare agrotehnică, creditele, sînt nu
mai cîteva din formele prin care statul a 
sprijinit și sprijină pe cei ce muncesc pe 
ogoare.

De aceea, în aceste zile de muncă in
tensă la arii, achitarea cotelor de cereale 
trebuie să constituie o preocupare de sea
mă pentru fiecare țăran muncitpr. Imediat 
ce și-a treierat grîne e, este de datoria lui 
să-și predea cotele. Toți cei ce s-au do
vedit fruntași, meșteri pricepufi ai ogoa
relor, trebuie să fie fruntași și la preda
rea cotelor; fiind exemplu permanent pen
tru țăranii muncitori în executarea mun
cilor, fruntașii trebuie să fie primii și în 
achitarea obligațiilor fată de stat, să mo
bilizeze în același timp pe toii cetățenii 
din comună pentru ca nici unul să nu ră- 
rnînă cu cota neachitată.

Predarea cotelor la colectare de către 
<cei ce muncesc pe ogoare înseamnă pîine 
mai multă, înseamnă o îmbunătățire a 
aprovizionării cu produse alimentare a 
tuturor oamenilor muncii din tara noas
tră. Făcîndu-și cu cinste această datorie, 
țăranii muncitori își vor aduce contribuția 
lor la eforturile pe care oamenii muncii din 
fabrici și uzine le depun pentru ca nu
mărul tractoarelor să crească, pentru ca 
magazinele și cooperativele sătești să fie 
pline cu cît mai multe mărfuri; prin în
deplinirea cu conștiinciozitate a obligații
lor de colectare țăranii muncitori contri
buie la întărirea statului nostru

Este știut însă că la sate elemente 
dușmănoase, necinstite,' încearcă să se 
sustragă de la achitarea obligațiilor fată 
de stat, căutînd. să atragă și pe alții de 
partea lor. Demascarea acestora, a unel
tirilor lor, trebuie făcută deschis și cu cu
raj de toți colectiviștii, întovăirășiții și 
țăranii muncitori cu gospodării indivi
duale care înțeleg că asemenea fapte nu 
trebuie să se întîmple.

Țăranii muncitori nu trebuie să uite 
însă că predarea cotelor datorate statului 
înseamnă și predarea unor cereale bine 
curățate, lipsite de corpuri străine. Vîn- 
tură tori le și trioarele aflate la în- 
demîna lor la fiecare arie înlesnesc lu
crarea de curățire a semințelor. Acest 
lucru se cere să fie făcut mai ales cu a- 
cele produse care provin din culturile re
cunoscute. Nu trebuie să se uite că în 
schimbul unor cereale de cît mai bună 
calitate, țăranii muncitori vor primi se
mințe de soi, selecționate, care le vor asi
gura producții agricole mari.

Un permanent ajutor primesc țăranii 
muncitori în acest sens de la delegatul 
de batoză care se află la fiecare arie. Ales 
dintre elementele cele mai cinstite, delega

tul de batoză n-are numai rolul de simplu 
înregistrator a! cantităților trei arate, ci și de 
ajutor al țăranilor muncitori în calcularea 
cotelor, de îndrumător al lor în vederea 
achitării obligațiilor. De aceea el este da
tor să cunoască amănunțit modul de cal
culare a cotelor pentru a se putea orienta 
în orice situație. In felul acesta delegatul 
de batoză nu trebuie să uite nici o clipă 
că prin munca sa el contribuie la ajuto
rarea țăranilor muncitori, la întărirea în
crederii lor în sprijinul permanent al sta
tului, la apărarea intereselor acestuia.

Un sprijin important primesc țăranii 
muncitori și de la delegatul de convoi. 
Faptul că delegatul de convoi organizea
ză transportul grînelor colectate, pînă la 
baza de recepție este o maro înlesnire. In 
timpul cîștigat astfel, țăranii muncitori 
se pot ocupa de alte lucrări agricole im
portante în această perioadă.

Buna organizare a convoaielor, preda
rea fără nici o pierdere a întregii canti
tăți de cereale colectate de la arii, consti
tuie principala datorie a delegaților de 
convoi. Cu cît aceștia își vor îndeplini 
mai conștiincios sarcinile, cu atît ei vor 
răspunde mai mult încrederii țăranilor 
muncitori. Delegații de convoi au de aceea 
obligația de a tine o evidentă precisă a 
cantităților de cereale predate, de a ur
mări felul în oare se cîntăresc acestea La 
bazele de recepție, pentru ca țăranii mun
citori să-și' primească în întregime drep
turile. Predarea cotelor la bază trebuie 
să fie urmată zilnic de predarea actelor 
și banilor la sfaturile populare comunale 
pentru a ajunge cît mai repede în mina 
celor în drept.

Predarea la timp a cotelor, sprijinul pe 
care trebuie să-l primească în această pri
vință fiecare țăran muncitor, sînt strîns 
legate și de preocuparea comitetelor 
executive ale sfaturilor populare pentru 
organizarea muncii la arie, pentru a 
ajuta delegații de batoză și de convoaie 
să-și îndeplinească sarcinile.

Sprijinul dat țărănimii muncitoare pen
tru predarea cotelor la colectare nu tre
buie să se mărginească numai la măsuri 
organizatorice. Pentru a ajuta pe țăranii 
muncitori să înțeleagă de ce e important 
să predea cotele la colectare, în ce mă
sură cotele predate constituie o contribu
ție de seamă la asigurarea plinii poporu
lui muncitor, este nevoie și de organiza
rea unei temeinice munci politice de masă 
La ariile de treier și la bazele de recep
ție. Și în acest sens comitetele executive 
ale sfaturilor populare — sub îndrumarea 
organizațiilor de partid — pot da un a- 
jutor important.

La ariile de treier, unde peste cîteva 
zile se va afla, centrul întregii activități 
sătești, trebuie folosite toate mijloacele 
pentru ca țărănimea muncitoare să înțe
leagă importanta acestei acțiuni și să nu 
precupețească nimic pentru a-și achita în 
întregime cotele de cereale. Prin stațiile 
de radioamplificare, prin gazetele de arii, 
ca și prin munca de la om la om, trebuie 
să se popularizeze rezultatele bune do- 
bîndite de țăranii muncitori fruntași în 
predarea cotelor, să se arate sprijinul 
permanent pe care statul îl acordă tutu
ror țăranilor muncitori.

OAMENI AI MUNCII DE PE OGOA
RE ! PREDAȚI LA TIMP COTELE DE 
CEREALE, RASPUNZIND IN FELUL 
ACESTA AJUTORULUI PERMANENT 
PE CARE-L PRIMIȚI DIN PARTEA 
STATULUI 1

Autobuzul romînesc 
„Mao Țze-dun”

...Forfota de fiecare zi a Bucureștiului- 
Turismele, autobuzele și camioanele circulă 
intr-un du-te-vino neîntreiupt. Pe una din
tre arterele principale, din mulțimea auto
vehiculelor se distinge un autobuz care 
înaintează lin. Forma sa aerodinamică, par
brizul asemănător cu carlinga unui avion, 
caroseria fără nituri, proaspăt vopsită și 
nlcholajel? care strălucesc în soare atrag 
privirile și stîrnesc admirația cetățenilor.

Autobuzul romînesc „Mao Țze-dun“ care 
circulă de cîtva timp în Capitală este conce
put de un colectiv de specialiști în construc
ția de mașini condus de inginerul Sergiu Cu- 
nescu. Concepția autobuzumi a fosi definiti
vată în urma studiilor făcute la autobuzele 
sovietice „ZIS". Proiectanții au găsit soluția 
cea .mai bună pentru a-i da un aspect exte
rior și interior cît mai plăcut. Scheletul me
talic și caroseria sînt asamblate cu ajutorul 
sudării.

Autobuzul poate transporta 80 de pasageri 
dintre care 28 stînd pe banchete tapițate. El 
este așezat pe 6 cauciucuri și dotat cu un 
motor „ZIS" de 90 CP. Datorită formei saie 
aerodinamice și motorului puternic, autobu
zul construit la uzinele „Mao Țze-dun" poate 
atinge o viteză asemănătoare cu cea a celor 
mai moderne autovehicule de același gen.

Prin extinderea metodei 
forajului cu apă

Apărut ca o necesitate a sporirii viteze
lor de foraj — cerință de bază a dezvoltării 
industriei petrolifere — forajul cu apă, îm
binat cu forajul rapid, a devenit în mîinile 
sondorilor un mijloc prețios de realizare a 
acestei sarcini și s-a impus ca metoda cea 
mai economică de lucru. In timp ce hexa- 
metafosfatul, huma și alte materiale care 
intră în compunerea noroiului de sapă sini 
produse chimice, realizate pe cale indus
trială, apa de foraj este luată direct din 
rîu. Astăzi, după ce forajul cu apă a cu
prins toate tresturile petrolifere din țară, 
economia de materiale obținută într-un an 
și jumătate depășește suma de 20 mi
lioane le> (Agerpres)

Luptă pentru îndeplinirea 
planului

REȘIȚA. încă din primele zile ale celei de 
a doua jumătăți a affului, oțelarii de la Com
binatul metalurgic Reșița au obținut succese 
importante. I.n perioada 1—13 iulie, echipa 
prim-topitorului Ion Bădescu, care lucrează 
la cuptorul nr. 4, a elaborat 4 șarje rapide. 
Aceasta, ca și grija deosebită pentru a folosi 
întreaga capacitate de producție a cuptoru
lui, ,i-a dat posibilitatea să depășească sar
cinile de plan. Echipa prim topitorului Con
stantin Moraru și-a întrecut sarcinile de 
plan cu 29 la sută, iar cea a prim topitoru- 
iui Alexandru Bucaieș cu 24 la sută.

In acest răstimp, pe întreaga oțelărie 
Siemens Martin a combinatului s-a produs 
cu 3,9 la sută mai mult oțel față de preve
derile planului.

Consfătuirea tehnicienilor 
din întreprinderile forestiere
TIRGOVIȘTE (de la corespondentul nos

tru). La I.F.E.T. „Stîlpeni" s-a desfășurat 
în zilele de 16-17 iulie o consfătuire pe țară, 
organizată de Consiliul Central A.S.I.T. în 
coiaboiare cu Ministerul Industriei Lemnului, 
Hîrtiei și Celulozei și I.C.E.I.L. cu tema 
„Tehnica exploatării fagului". In cadrul 
consfătuirii tov. inginer Alexandru Moș a 
prezentat referatul „Aplicarea metodei ci
clice in exploatările forestiere", inginerul 
Ion Chiper referatul „Problema pierderilor 
în exploatarea lemnului de fag", iar inginerul 
Mihai Gugiu a vorbit despre „Rezultatele ob
ținute și perspectivele privind mecanizarea 
exploatărilor forestiere la I.F.E.T. Stilpeni". 
Referatele au fost întregite de demonstrații 
practice, executate la parchetul Bahna.

Pe baza discuțiilor și propunerilor făcute 
de participant s-a adoptat o rezoluție în care 
se prevăd măsuri concrete pentru îmbunătă
țirea și extinderea lucrărilor de mecanizare 
în exploatările forestiere din patria noas
tră.
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©HOii@ 1^ Biblioteca de casă
căuta în dicționarele 

definiție a noțiunii „bi-
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Degeaba veți 
limbii romine o 
bliotecă de casă”; este o expresie nouă, 
cu care abia in u'tima vreme s-a îmbo
gățit vorbirea noastră zilnică. Pentru a-și 
satisface curiozitatea, amatorului ii că
mine o altă cale, puțin mai obositoare 
dar mai eficace: să meargă la o biblio
tecă populară raională și să facă la fața 
locului investigațiile necesare.

Nu există, din păcate, cronici care să 
ne lămurească cind și cum s-a născut 
prima bibliotecă de casă. In orice raz, 
prima bibliotecă de casă a fost o iniția
tivă de bun augur. Surori ale ei au ră
sărit, sute și sute, 
țării. Fiecare din 
un avant-post, o 
muncii cu cartea.
cetățeni inimoși, au dus și duc adeseoii 
muncă de pionerat. Deseori ei înving iner
ția nepăsării, duc cartea in locuințe unde 
ea n-a mai fost pînă acum oaspete, să
desc pretutindeni in oameni dragostea 
pentru arta cuvintului scris.

Despre activitatea unor astfel de bi
blioteci am aflat de ourfitd amănunte la 
biblioteca populară raională Nicolae 
Bălcescu din Capitală. In străzile mai 
depărtate de bibliotecă își duc aci viața 
18 biblioteci de casă, găzduite in lo
cuințele diferitor cetățeni. Una dintre a- 
ceste biblioteci de casă, socotită a fi și 
printre cele mai bune, este cea care se 
găsește in locuința tovarășei lolanda

in mai toate orașele 
ele s-a dovedit a fi 
cucerire pe frontul 
Iar responsabilii lor,

Constantinescu, din str. Gh. Popescu 
nr. 24.

Istoricul acestei biblioteci de casă nu 
cuprinde nimic deosebit. Pentru cetățenii 
de pe strada Gheorghe Popescu drumul 
de cîteva stații de tramvai pînă la bi
blioteca populară nu era întotdeauna la 
indemină. Din cauza aceasta mulți ce
tățeni se lăsau pe tinjeală cind era vorba 
să schimbe cărțile. S-a aflat însă și aici 
că se pot înființa biblioteci de casă. Că 
este deajuns. cu alte cuvinte, ca unul din 
cetățeni să aducă la el acasă mai multe 
cărți de la bibliotecă, pe care apoi să le 
împrumute și altora. Firește, pentru nu
meroși cititori de pe str. Gheorghe Po
pescu și de pe alte străzi alăturate, 
vestea a fost îmbucurătoare. Tovarășa 
lolanda Constantinescu, gospodină șl ci
titoare activă, a propus ca biblioteca 
de casă să se facă la locuința ei. A 
adus intr-o zi, in sacoșă, un maldăr de 
volume de la biblioteca raională și a 
înștiințat cetățenii din cartier că pot 
veni să împrumute cărți. Totodată, î’i 
ceasurile libere, tovarășa lolanda Con
stantinescu a început să meargă șl pe 
la casele altor gospodine, pentru a oferi 
din cărțile bibliotecii de casă. In acest 
fel a recrutat pînă acum cițiva zeci de 
cititori nci, și fiecare cititor are o fișă 
proprie, pe care sînt notate cărțile citite. 
Dintr-o asemenea fișă se poate afla că 
intr-un răstimp scurt gospodina Anica 
Florica a citit „Păpușa" de Prus, „Con
temporanii" de Polevoi, „Bărăgan" de 
V. Em. Galan, „Ruslan și Ludmila" de 
Pușkin, „Documentele postume ale clu-

bului Pickwik" de Dickens, „Fata ape
lor" de Veronica Porumbacu și încă 
multe alte cărți. Intre cititorii bibliote
cii de casă se numără familii întregi de 
muncitori, funcționari, tehnicieni și ade
seori, după lectura unor cărți, se duc 
discuții aprinse.

Cărțile au o mare circulație și fondul 
de citeva zeci de volume trebuie îm
prospătat la cîteva săptămini. Asta nu 
este o povară care să deranjeze pe to
varășa Constantinescu. „Pentru mine e 
o bucurie — spune ea — cind văd că tot 
mai mulți oameni se desfată și se cul
tivă citind cărți". Acum dinsa populari
zează in ritului tineretului concursul 
„Iubiți cartea".

Biblioteca populară raională a sfatului 
popular raional Nicolae Bălcescu, are 
după cite am mai spus, 18 biblioteci ase
mănătoare. „Ele sint înzestrate cu peste 

de 
to- 
bi-

1000 de volume și sînt frecventate 
cîteva sute de cititori" ne-a povestit 
varășa Rozalia Simion, responsabila 
bliotecii populare.

...Cîndva, filologii vor dori poate 
stabilească cu certitudine 
in care a apărut expresia 
casă". Dar ei nu se vor putea limita 
numai la aspectul pur lexical al cercetă
rilor. Pentru a da o imagine exactă a 
originii acestei expresii, ei vor trebui să 
vorbească de formele noi pe care le îm
bracă activitatea culturală, de interesul 
crescînd al cetățenilor pentru cultură, de 
sprijinul moral și material pe care îl dă 
statul nostru democrat-popular.

U. VALUREANU

să
împrejurările 

„bibliotecă de
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Oameni ai muncii din agricultură! Nu precupețiți 
nici un efort pentruca secerișul și treierișul să fie 
terminate în cel mai scurt timp! Folosiți din plin 
fiecare zi bună de lucru ! Nu Jăsați să se piardă 
nici un bob! Luptați pentru păstrarea întregii 
recolte din acest an!

Nici o clipă irosită !
Toate forțele pentru grăbirea recoltării!

La o bază 
(le recepție

Deunăzi, la șirul de care și 
căruțe care așteptau rîndul să 
descarce saci cu grăunțe la 
una din magaziile bazei de 
recepție Urziceni, s-au adăugat 
șase căruțe. După oboseala 
cailor se cunoștea că vin de 
departe.

— De unde veniți, taică — 
vorbi un moș din vîrful unui 
car încărcat cu saci. Noii ve- 
niți s-au ferit parcă să răs
pundă imediat. Doar nu le 
cădea limba dacă spuneau că 
sint de la colectiva din Glo- 
deanu-Cîrlig, tocmai din raionul 
Pogoanele. Dar se fereau parcă 
văzînd că în jurul lor începu
seră să se siringă oamenii de 
la. celelalte căruțe. Unul dintre 
cei noi veniți rupse tăcerea și le 
spuse de unde sînt. Era un om 
voinic, cu fața lată și brăzdată 
de cute: Barbu Pădureanu, vice
președintele colectivei. Ce căutau 
ei aici la Uiziceni era clar ori
cui. Veniseră să predea cotele 
pe care le datorau statului.

Taina tăcerii de la început a 
noilor veniți am aflat-o mai 
tîrziu, atunci cind le-a venit 
rîndul să pună sacii pe cintar. 
Cînd îl întrebă Pavel Tănă- 
sescu, magazionerul, de unde 
sînt, fața i s-a luminat de un 
zîmbet.

— Tot voi sînteți, bată-vă 
norocul să vă bată, zise el. Dai 
secretarul organizației de bază 
a venit? I-am uitat numele... 
Drăghici. Da, da... Stelian Dră-
ghici. De cînd cu cearta de
anul trecut, nu-1 uit atît de
lesne.

Am aflat că anul trecut cei
din Glodeanu-Cîrlig s-au luai
la ceartă cu oamenii care aștep
tau rîndul. Din pricina unuia 
din Gîrbovi, care a încurcat 
rîndul, s-au trezit făcuți „străi- 
noși“ și că ar face bine să-și 
vadă lungul nasului.

’ Nu cred că descărcarea celor 
șase căruțe a ținut mai mult de 
zece minute. Alături de colecti
viștii Ion Negoiță, Petic M. 
Stan, Marin St. Enaohe, Ior- 
dache Toader și Barbu Pădu- 
re.cfiu munceau vreo duzină de 
inși care așteptau rîndul. Se 
împrieteniseră. Neîncrederea de 
la început, teama să nu intre' 
și anul acesta in gî.lceavă s-au 
spulberat. Au devenit prieteni 
cu toți acum. Și prietenii se 
ajută la nevoie. Cei din Cîrlig 
nu mai erau „strămoși". Erau 
oaspeți. Și încă ce oaspeți. Cu 
cotele către stat achitate cu 
cinste.

Săptămîna aceasta e hotărîtoare 
pentru strîngerea recoltei

In ultimele zile campania de recoltare a cerealelor păioase 
s-a intensificat în majoritatea regiunilor.

Datorită măsurilor luate de către organele de partid și 
de stat, pentru folosirea tuturor forțelor existente la exe
cutarea lucrărilor agricole de vară și a efortului neobosit al 
oamenilor muncii din agricultură, s-au recoltat pînă în pre
zent peste 28 la sută din suprafețele ocupate cu cereale 
păioase.

In regiunea CRAIOVA, unde din inițiativa comitetului re
gional P.At R. și a Comitetului executiv al sfatului popular 
regional, s-a organizat o săptămînă record pentru intensi
ficarea lucrărilor de seceriș, treieriș și dezmiriștit, s-a reu
șit să se recolteze peste 74 la sută din suprafețele cultivate 
cu cereale păioase — fiind astfel fruntașă pe țară.

In această regiune 4 raioane (Calafat, Cujmir, Segarcea 
și Băilești) au terminat complet recoltatul păioaselor.

De asemenea, în regiunea BUCUREȘTI, unde în ultimul 
timp s-a organizat și s-a folosit mai bine timpul prielnic 
și mijloacele de lucru existente, s-au recoltat aproape 73 la 
sută din suprafețele de păioase.

Condiții asemănătoare de lucru au existat și în regiunile 
CONSTANȚA și GALAȚI, care trebuie să-și utilizeze mai 
din plin mijloacele de lucru și să folosească la maximum 
t.mpul prie.nic.

Condiții mai grele de lucru au avut regiunile ARAD, 
TIMIȘOARA și ORADEA, dar rămînerea acestora în urmă 
in executarea recoltărilor nu poate fi justificată numai prin 
vremea nefavorabilă.

In zonele de dealuri și de munte, unde vegetația este mai 
îniirziată față de regiunile din vestul, sudul și sud-estul 
țării, s-au obținut succese la recoltat în regiunile PITEȘTI, 
PLOEȘTI, SUCEAVA și HUNEDOARA.

De pe suprafețele recoltate pînă acum, în majoritatea re
giunilor s-au obținut producții mai mari ca in anul trecut.

Pentru a înlătura pierderile de recoltă în toate regiunile, 
trebuie luate măsuri operative pentru grăbirea lucrărilor de 
stringere a recoltei.

Săptămîna aceasta este hotărâtoare pentru succesul re
coltărilor.

In același timp o atenție deosebită cere căratul snopilor 
la arie și executarea treierișului, prin folosirea din plin a 
tuturor batozelor. Să combatem cu toată tăria tendința care 
mai dăinuie încă în unele regiuni, de a se începe treierișul 
după terminarea completă a secerișului. Treierișul trebuie 
să se desfășoare din plin odată cu recoltatul.

In regiunile rămase în urmă cu strîngerea recoltei, tre
buie să se organizeze în așa fel munca, incit mobilizindu-se 
toate forțele și lucrîndu-se ziua și noaptea, să se poată re
cupera din întîrziere, spre a se termina la timp secerișul 
și treierișul.

De asemenea sînt necesare măsuri care să asigure ime
diat după recoltat sau cel mult la 3 zile, dezmiriștirea supra
fețelor recoltate. Să folosim din vreme condițiile din această 
vară, prielnice însămînțării culturilor furajere în miriști, 
pentru asigurarea și îmbunătățirea nutrețurilor în toate re
giunile. Exemplul regiunilor Craiova și București, unde au 
fost însămînțate suprafețe însemnate de culturi furajere în 
miriști, să fie urmat de toate regiunile.

Oameni ai muncii de pe ogoare 1
Lucrați cu toate forțele la strîngerea recoltei. Folosiți 

din plin timpul prielnic și mijloacele de lucru pe care le 
aveți pentru a termina cît mai repede secerișul, treierișul 
și depozitarea grînelor 1

Faceți la timp si ori de cite ori e nevoie, prășitul 1
Dezmiriștiți la timp, pentru a asigura recolte bogate in 

anul viitor 1 Să nu pierdem nici o zi în executarea la timp 
a muncilor agricole de vară 1

Ateliere mobile pentru agricultură
buit muncitorii și inginerii dinIn cursul zi'e'i de luni, de la 

uzinele metalurgice „Vasi'.e 
Roaită“ din Capitală, au plecat 
spre S.M.T.-urile din Titu, 
Cocioc, Budești, regiunea Bucu
rești, Greci și Dăeni, regiunea 
Galați, și altele, primele 9 ate
liere mobile de reparații fabri
cate în țară. Acesta este primul 
lot din cele 120 de ateliere mo
bile pe care uzina le va termina 
pînă la sfîrșitul anului.

La construirea lor au contri-

numeroase întreprinderi ca uzi
nele „Steagul roșu" din Orașul 
Stalin care au rea'izat camio
nul, uzinele „Clement Got
twald" și „Matyas Rakosi", 
unde au fost realizate grupu
rile electrogene, întreprinderea 
„Electro-preojzia" din Săcele și 
altele. Muncitorii uzinelor „Va- 
sile Roaită" au montat cabina 
atelierului, au lucrat mobilierul 
și instalația electrică.

RECOLTEAZĂ

Toate ariile 
trebuie pregătite 

din vreme
ARAD (de la corespondentul 

nostru). Deși în raionul Arad 
secerișul a început cu mai 
bine de două săptămini în 
urmă și în unele gospodărit 
colective ca, Iratos, Munar șF 
altele sau comune ca Șagu, 
Dorobanți, s-a secerat mai mult 
de jumătate din culturile păioa
se, comitetele executive ale sfa
turilor populare au neglijat 
pregătirea ariilor. In loc să ia 
măsuri concrete în această 
direcție, se mulțumesc să in- 
voace unele condiții obiective, 
care nu pot justifica însă lip
surile existente.

Pînă la jumătatea lunii iu’ie 
nu se amenajaseră în raionul 
Arad decît 108 arii din cele 
363 cite sînt planificate. Comi
tetul executiv raional a stabi
lit, în colaborare cu conduce
rea uzinei electrice, ca anul aces
ta să pregătească 17 arii elec
trificate. Cu toate acestea, n-au 
fost electrificate decît 9 arii.

Cum poate fi calificată, altfel 
decît subapreciere, atitudinea 
dovedită de unele comitete exe
cutive față de amenajarea 
ariilor. Oare, așa cum au fost 
amenajate ariile îh comunele 
Nădlac și Secusigiu, nu se 
putea face și în celelalte co
mune ale raionului ? De sigur 
că da, numai că unele comicele 
executive, cum ar fi cele din 
comunele Covăsinț, Curâici, 
Firiteaz, Vinga, Turnu și altele, 
au considerat și mai consideră 
și acum —- în mod cu totul 
greșit — că ariile nu trebuie 
organizate decît atunci cînd se 
termină secerișul.

Datorită lipsei de interes 
dovedită de sfaturile popular? 
dintr-o serie de comune a..e 
raionului, pentru pregătirea 
ariilor, nici batozele de treier 
n-au pornit încă spre locurile 
unde vor funcționa. Din 244 de 
batoze abia 18 au fost trimise 
la arii.

In raionul Arad există forțe 
suficiente care puse în miș
care pot să asigure tei minarea 
secerișului numai în citeva 
zi e, ca și desfășurarea treieri
șului în bune condiții. Comite
tul executiv raional și secția sa 
agricolă, trebuie să ia însă 
grabnice măsuri pentru a spri
jini activitatea dusă de sfatu
rile populare comună'e atît în 
ceea ce pi ivește desfășurarea 
secerișului cît și amenajarea 
ariilor de treier.

Chioșcuri la arii
Odată cu începerea treierișu

lui, pe aproape toate ariile de 
treier din regiunea București 
vor fi organizate chioșcuri, 
unde țăranii muncitori pot găsi: 
furci, cozi de unelte, saci, sfoa
ră, ață și alte lucruri necesare 
muncilor la arii,

Tot pentru aprovizionarea 
chioșcurilor de la arii, coopera
tivele sătești din regiune au pri. 
mit pînă acum peste 109 tone 
apă minerală, 34 tone sirop, 8

tone turtă dulce, 24.000 kg. pro. 
duse zaharoase precum și 60 d? 
tone zahăr pentru prepararea si
ropului.

De asemenea, aceste chioșcuri 
vor fi aprovizionate cu produse 
alimentare pentru delegați de 
batoze. Chioșcurile de la bazele 
de recepție vor fi aprovizionate 
cu produse industriale, ca : îm
brăcăminte, încălțăminte și ar i. 
cole necesare gospodăriilor țără
nești. (Agerpres)

CU COMBINA

In aceste zile de vară, cîmpiile patriei noastre freamătă de muncă. Peste tot țăranii muncitori cu gospodării indivi
duale, colectiviștii, muncitorii din gospodăriile agricole de stat și S.M.T.-uri se străduie să execute Ia timp și în cele mai 
bune condiții atît lucrările de recoltare cît și cele de întreținere a culturilor prășit oare.

In clișeu: Una din combinele stațiunii de mașini și tractoare Roman seceră orzul la ferma fabricii de zahăr Roman.
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PENTRU ÎMBUNĂTĂȚIREA CONTINUA A MUNCII 
' SFATURILOR POPULARE COMUNALE '

Sprijinirea gospodăriilor agricole colective
ÎNTREBARE: In comuna Baia se află gos

podăria agricolă colectivă „Filimon 
Sirbu”, iar in satul Panduru, depen
dent de comuna Baia, țăranii munci
tori au alcătuit gospodăria colec
tivă „Petre Gheorghe". Care sînt 
relațiile dintre statui popular și aceste 
gospodării agricole colective ?

RĂSPUNS: Pînă pe la începutul a- 
nului, între sfatul popular și gospodăriile 
colective nu erau stabilite legături trainice, 
care să îngăduie comitetului executiv să 
ajute pe colectiviști? Adeseori, cînd se punea 
problema unor asemenea legături, exista 
tendînta de a se răspunde : cum să ne bă
găm în treburile gospodăriei; n-ar însemna 
oare aceasta o încălcare a democrației in
terne a colectivei ? Firește că era un fel 
greșit de a pune problema. Dar nu numai 
greșit ci șl dăunător pentru gospodăriile 
colective, în activitatea cărora au fost multe 
lipsuri. Sfatul popular comunal, ca organ 
local al puterii de stat, răspunde de întreaga 
agricultură din comună, așa că nu poate fi 
deloc nepăsător de felul cum se dezvoltă 
gospodăriile colective. După cum arată și 
regulamentul de funcționare a sfaturilor 
populare, sfatul popular comunal are între 
altele sarcina de a lua măsuri pentru întă
rirea gospodăriilor agricole colective, de a 
le sprijini în organizarea disciplinei în 
muncă și în buna folosire a brațelor de 
muncă. Aceasta nu înseamnă o încălcare a 
democrației interne, deoarece cele mai im
portante probleme ale gospodăriilor colecti
ve — alegerea conducerii, primirea de noi 
membri, aprobarea planului anual și al bu
getului pentru cheltuieli și venituri, norma
rea în producție și valorificarea zilelor de 

, lucru, etc. — sînt rezolvate numai de adu
nările generale ale colectiviștilor.

Tnvățînd din experiența anilor trecuți, 
sfatul popular comunal Baia a hotărît că 
trebuie să se ocupe îndeaproape de activi
tatea celor două gospodării colective, care 
cuprind peste 140 familii cu aproximativ 
1,000 hectare pămînt arabil.

ÎNTREBARE: Ce măsuri a luat comite
tul executiv în acest caz pentru a 
ajuta temeinic gospodăriile colective?

Activitatea in circumscripția electorală
Cînd am fost ales deputat în circumscrip- ' 

ția electorală nr. 1 a comunei Amărăștii de 
Jos, raionul Caracal, mi-am dat seama că 
mă așteaptă o muncă grea. Cu prilejul în- 
tîlnirilor avute cu țăranii muncitori, aceștia 
m-au asigurat însă că vor participa activ la 
toate acțiunile întreprinse de comitetul exe
cutiv în scopul înfloririi economice și cultu
rale a comunei.

Acest fapt mi-a întărit hotărîrea de a 
munci cu însuflețire pentru a mă dovedi 
demn de încrederea alegătorilor mei. Așa 
de pildă, însușindu-mi prevederile Hotărîrii 
Consiliului de Miniștri cu privire la contrac
tarea sfeclei de zahăr, am reușit ca în urma 
unei consfătuiri cu alegătorii mei să-i lă
muresc asupra însemnătății acestei Hotă- 
rîri. Ca urmare a acestui, fapt mulți alegă
tori din circumscripția mea electorală între 
care țăranii muncitori Ștefan Didu, Ștefan 
Petrică, Marin Ștefan, Marin Petrică, 
Gheorghe FI. Ștefan și Ion Cojocaru au 
fost printre primii țărani muncitori din co
mună care au încheiat contracte pentru cul
tivarea sfeclei de zahăr.

Venirea primăverii a găsit țăranii munci
tori din circumscripția mea electorală gata 
pentru insămînțări. împreună cu tov. Gh. 
Lica, Florea Curea, Gh. Mihai, Ștefan Mi- 
troi, Ion Vergu și Toma Sulu, am fost pri

mii care am început însămînțările și tot pri- l 
mii care le-ara terminat.

Datorită sprijinului și îndrumărilor pri
mite din partea comitetului executiv, mi-am 
format un comitet de cetățeni pe circum
scripție și am organizat întrecerea patrio
tică între țăranii muncitori. De asemenea, 
mi-am întocmit un plan de muncă, în care 
mi-am propus să lămuresc țăranii muncitori 
pentru atragerea lor spre formele socialiste 
de agricultură, pentru întreținerea culturi
lor după regulile agrotehnice, efectuarea 
exemplară a muncilor agricole de vară, în
frumusețarea și întreținerea curățeniei în 
circumscripție, achitarea tuturor obligațiilor 
către stat pe anul în curs, etc. Planul de 
muncă l-am discutat cu cetățenii din cir
cumscripția mea electorală și împreună am 
început să-l traducem în viață.

împreună cu tov. Stan Marin, Nicolae 
Drăgoi, Fica Toma, Ilie Băcanu și alții am 
fost primii care am făcut cerere pentru în
scrierea în întovărășirea agricolă. In urma 
muncii politice pe care am desfășurat-o de 
la om la om, cît și a ajutorului primit din 
partea comitetului de cetățeni, am reușit să 
lămuresc 25 de familii din cele 42 existente 
în circumscripție pentru a se uni de bună 
voie într-o întovărășire agricolă. Exemplul 
nostru a fost urmat și de alți țărani din co

Două formații artistice ale căminului cul
tural din satul Agăș, raionul Moinești, au 
fost premiate anul trecut în cadrul celui 
de al treilea concurs pe țară al echipelor 
artistice de amatori la faza regională. For
mația corală a ocupat în acest concurs 
locul III pe regiune, iar cea de jocuri a 
fost distinsă - u premiul I și a participat la 
faza pe țară a celui de al treilea concurs. 
Paralel cu activitatea artistică, în comună 
s-au ținut anul trecut 90 de conferințe

In legătură cu rolul comitetului execu
tiv comunal în sprijinirea și îndrumarea că
minelor culturale, corespondentul nostru în 
regiunea Bacău a avut o convorbire cu to
varășul Constantin Curteanu, președintele 
comitetului executiv comunal, care a răs
puns la cîteva întrebări.

ÎNTREBARE: Care sînt în momentul de 
față formele pe care le îmbracă ac
tivitatea căminelor culturale din sa
tele comunei Agăș ?

RĂSPUNS: In comuna noastră există 
trei cămine culturale care funcționează în 
satele Agăș. Cotumba și Sulța și o biblio
tecă pe lîngă căminul cultural din satul 
de centru Agăș. La căminul cultural din 
Cotumba — al cărui director este membru 
al comitetului executiv — există un cor 
format din cîteva zeci de săteni, în majori
tate muncitori forestieri și o echipă de tea
tru. Cele mai multe formații a reușit să în
ființeze însă căminul cultural din satul Agăș, 
pe lîngă care s-a format un cor, și cîțiva 
soliști, o echipă de jocuri compusă din să
teni vîrstnici care execută jocuri populare 
specifice satului și regiunii și o echipă de 
tineri care pe lîngă jocurile populare locale 
execută și jocuri populare din alte regiuni 
ale țării. O altă formație artistică este 
echipa de teatru. Pe lingă formațiile artis
tice, la căminul cultural Agăș s-au înche
gat și 2 echipe sportive: una de gimnas- 
tică-fete și alta de atletism fete și băieți. 
Activul acestui cămin numără în prezent 
120 participant de toate vîrstele și ocupa
țiile, începînd de la cea de gospodină ori 
funcționari, pînă la cea de muncitor fores
tier.

ÎNTREBARE: Care este activitatea că
minelor culturale în îndrumarea a- 
grotehnică și antrenarea țăranilor 
muncitori la muncile agricole ?

RĂSPUNS: Unul dintre mijloacele cele 
mai des folosite pentru informarea și îndru
marea țăranilor muncitori sînt conferințele 
care se țin la căminele culturale. Tot aici 
s-au ținut lecțiile cercului agrotehnic. 
In mare parte, cu sprijinul susținut 
al căminelor culturale care au antrenat o

Convorbire
cu tovarășul NICHITA BOTEZ, 
președintele sfatului popular 
comunal Baia, raionul Istria, 

regiunea Constanja

RĂSPUNS: In primul rînd s-au luat unele 
măsuri organizatorice. Peniru a întări și 
dezvoiia gospodăriile colective trebuia să le 
cunoaștem mai bine. De aceea, într-o șe
dință de comitet executiv s-a hotărît ca 
președintele sfatului popular comunal să 
răspundă personal de activitatea colectivei 
din satul Panduru, iar secretarul să răspun
dă de colectiva din Baia. De atunci ei trec 
aproape zilnic pe la sediile gospodăriilor și 
pe'ogoarele lor, urmăresc îndeaproape înde
plinirea planurilor, se îngrijesc de buna ca
litate a lucrărilor de cîmp. Observațiile pe 
care le fac ei sînt discutate de colectiviști 
și de cele mai multe ori se ține seama de 
ele.

Președinții gospodăriilor colective sînt de- 
putați și membri ai comitetului executiv. In 
această calitate ei prezintă dări de seamă în 
fața comitetului executiv. După cum s-a 
constatat, asemenea dări de seamă sînt deo
sebit de folositoare. In zida de 25 iunie, 
bunăoară, comitetul executiv a ascultat da
rea de seamă a tovarășului Constantin 
Crețu, președintele gospodăriei colective din 
comuna Baia. La acea dată, după cum ne 
informaserăm noi, brigăzile gospodăriei nu 
erau bine organizate și se vădeau și alte 
lipsuri. Darea de seamă, discuțiile vii la 
care au participat și cîțiva colectiviști, invL 
tați special la ședință, au arătat că o bună 
parte de vină au președintele colectivei și 
membrii consiliului de conducere. Ei au fost 
serios criticați pentru că nu cunosc unele 
documente organizatorice ale gospodăriilor 
colective, pentru că încep să se rupă de co
lectiviști. să nu se intereseze de preocupările 
și nevoile colectiviștilor. In zilele următoare 
s-a văzut că această ședință a dat roadele

Munca culturală
in sprijinul lucrărilor agricole

Convorbire cu tovarășul 
CONSTANTIN CURTEANU, 

președintele comitetului executiv 
al sfatului popular comunal Agăș, 

raionul Moinești

bună parte dintre intelectualii comunei s-au 
ținut pînă acum „adunările sfatului agro
tehnic săptămînal" pe circumscripții electo
rale. Cu ocazia muncilor agricole forma
țiile artistice ale căminelor culturale pre
zintă programe artistice în cinstea țăra
nilor muncitori fruntași. In același timp, o 
serie de cuplete satirice sînt adresate celor 
rămași în urmă. E de prisos să mai vorbim 
despre faptul că în aiua imediat următoare 
cei satirizați caută să lichideze rămînerea 
în urmă, iar fruntașii să obțină noi reali
zări. De asemenea, la arii echipe speciale 
vor prezenta diferite scenete și cîntece în 
timpul liber al celor ce treieră. Programele 
prezentate vor fi legate de muncile agricole 
de vară, avînd rolul de a stimula activita
tea țăranilor muncitori.

ÎNTREBARE : Care este situația și în ce 
măsură s-a rezolvat problema asigu
rării condițiilor materiale pentru ac
tivitatea căminelor culturale din sa
tele comunei ?

RĂSPUNS: In această direcție comitetul 
executiv nu s-ar putea mîndri cu prea multe 
realizări. Unele lucruri bune s-au făcut 
însă. Anul acesta vom termina construcția 
unui cămin cultural frumos și încăpător în 
satul Cotumba. De asemenea au fost obți
nute fonduri pentru confecționarea costume
lor necesare echipei de dansuri și corului de 
la căminul cultural Agăș, costume care pînă 
acum se împrumutau din alte localități. Cu 
acestea sarcinile noastre n-au fost decît în 
parte rezolvate față de amploarea pe care 
o ia activitatea culturală. Căminul cultural 
din Agăș ca și cel din Sulța nu au localuri 
proprii și își duc activitatea în localuri .im
provizate. Unele dintre aceste lipsuri ar fi 
putut să se lichideze pînă acum dacă noi, 
comitetul executiv, ne-am fi interesat mai 
mult de strîngerea autoimpunerii. de folo
sirea contribuției în muncă și a altor posi
bilități locale. înlăturarea acestor neajunsuri 
rămîne ca una dintre principalele sarcini 
ale comitetului executiv de acum înainte.

ÎNTREBARE: Cum asigură sfatul popu
lar și comitetul său executiv îndru
marea activității căminelor culturale 
din comună ? 

așteptate, o seamă de lipsuri fiind imediat 
înlăturate.

Comitetul executiv a sprijinit gospodăriile 
colective și în alte împrejurări. Atunci cînd 
s-a construit magazia de cereale — în nu
mai 20 de zile — sfaiul popular a mobi
lizat o serie de atelaje. La adunările gene
rale ale colectivei participă întotdeauna și 
membri ai comitetului executiv, și uneori, 
cum s-a întîmplat chiar recent, sfatul 
popular recomandă ținerea unor adunări ge
nerale. Deputății colectiviști sînt de ase
menea îndrumați pentruca prin activitatea 
lor să fie exemplu celorlalți membri ai co
lectivei. Inițiativa deputatului colectivist 
Costea D. Costea din Panduru de a se lucra 
în colectivă iambule (un fel de pături mace- 
donești) aduce astăzi colectivei venituri de 
mii și mii de lei.

Sfatul popular dă un ajutor colectivelor 
și acum, în campania de vară. Tehnicianul 
agronom Gh. Oiaru a sprijinit defalcarea 
planului pe brigăzi și pe echipe, merge pe 
ogoarele colectivelor și dă îndrumări con
crete peniru a recolta cerealele la timpul 
optim și cu uneltele sau mașinile cele mai 
potrivite. Membrii comitetului executiv ur
măresc respectarea întocmai a regulilor 
agrotehnice.

ÎNTREBARE; Ce posibilități sînt pentru 
a întări relațiile cu gospodăriile agri
cole colective ?

RĂSPUNS: In problema construcțiilor, 
colectiva din Baia a obținut succese mai 
mari, în timp ce în problema grijii pentru 
nevoile colectiviștilor, colectiva din Panduru 
a făcut mai multe. Ce reiese de aici ? Că 
sfatul popular va trebui să recomande orga
nizarea unui permanent schimb de expe
riență, ce va fi fără îndoială folositor și în 
alte domenii de activitate. Activizarea comi
siilor permanente care să studieze o seamă 
de posibilități locale ale colectivelor, urmă
rirea respectării întocmai a democrației in
terne colectiviste, îndrumarea colectiviștilor 
pentru ca ei să devină pildă vie pentru ță
ranii muncitori, iată alte posibilități pe care 
le avem la îndemînă pentru a sprijini dez
voltarea gospodăriilor agricole colective din 
comuna noastră.

mună ceea ce a făcut ca întovărășirea; noas
tră să numere 106 familii cu o suprafață de 
156,75 hectare și 75 atelaje.

Paralel cu munca pentru transformarea 
socialistă a agriculturii m-am preocupat de 
îndrumarea țăranilor muncitori pentru ca 
muncile agricole de vară să se desfășoare 
în cele mai bune condițiuni. In prezent mă 
îngrijesc îndeaproape să terminăm seceri
șul și treierișul, să ne predăm cotele dato
rate statului, ca și de toate celelalte munci 
agricole.

In comuna noastră se construiește un 
cămin cultural. La ridicarea lui, țăranii 
muncitori din circumscripția mea electorală 
muncesc cu sîrg. Intre cei care sînt nelip- 
siți de la diferite lucrări pot da ca exemplu 
pe tov. Marinaș Toma, Sulu Marin, Marin 
Mitroi și alții.

Realizările din circumscripția mea electo
rală sînt o urmare a sprijinului pe care 
mi-1 acordă comitetul de cetățeni cît și a 
ajutorului și îndrumărilor comitetului exe
cutiv. Eu voi căuta ca în activitatea mea 
viitoare să obțin noi succese prin întărirea 
și mai mult a legăturii cu masa țăranilor 
muncitori.

IULIAN NANU
deputat în sfatul popular comunal 
Amărăștii de Jos, raionul Caracal

RĂSPUNS: In răspunsul la prima între
bare arătam între altele că directorul cămi
nului cultural din Cotumba este membru în 
comitetul executiv, fapt care rezolvă în 
mare măsură problema îndrumării acestei 
unități culturale. Totodată eu personal fac 
parte din corul căminului cultura! Agăș, iar 
tovarășul Niculae Albu, secretarul comite
tului executiv împreună cu soția și copilul 
său, participă la activitatea echipei de jocuri 
și a corului. Prezența noastră în aceste for
mații constituie nu numai un exemplu per
sonal, ci și un mijloc de a cunoaște și re
zolva problemele ce frămîntă viața cultu
rală.

Paralel cu aceasta, activitatea căminului 
cultural Agăș a fost analizată atît într-o 
ședință a comitetului executiv, cît și într-o 
sesiune a sfatului popular comunal. Atît în 
ședința comitetului executiv cît și în se- 

i siune s-a hotărît sprijinirea în anumite di- 
I recții a acestui cămin, indieîndu-se totodată 

directorului Vasile Mierlușcă măsurile ne
cesare pentru îmbunătățirea muncii în ce 
privește serbările și mai ales conferințele.

Socotesc necesar să adaug însă că comi
tetul executiv n-a analizat periodic activita
tea tuturor căminelor culturale, ceea ce 
constituie o lipsă a noasiră și mai ales fap
tul că datorită slăbirii în ultima vreme a 
atenției comitetului executiv asupra muncii 
culturale și-a făcut loc o oarecare delăsare 
în ținerea de conferințe la cămine. Fără 
să acopăr lipsurile ce revin comitetului 
executiv în această direcție, trebuie să arăt 
că vinovată se face și secția culturală a 
sfatului popular raional, care uneori exer
cită un control și o îndrumare formală a că
minelor culturale pe care Te socoteșie frun
tașe, înclinînd să nu mai cerceteze lipsu
rile și să nu îndrume conducerile acestora 
în lichidarea lor. De asemenea secția cultu
rală nu se îngrijește de activitatea cămine
lor culturale din satele mai îndepărtate de 
centrul comunei.

ÎNTREBARE: Ce alte probleme mai sînt 
de rezolvat pentru îmbunătățirea 
continuă a muncii culturale ?

RĂSPUNS: Socotesc că nu s-a dat pînă 
acum suficientă atenție — deși unele în
ceputuri s-au făcut — atragerii tinerilor 
care au terminat școala elementară în 

I munca culturală. Un început oarecare s-a 
făcut doar în satul Cotumba, de exemplu, 
unde numeroși absolvenți ai școlilor ele
mentare de 4 și 7 ani participă la activita
tea echipei artistice. Asemenea preocupări 
există și în celelalte sate ale comunei. Ele 
trebuie îndrumate și susținute cu mai multă 
hotărîre în viitor.

t Viitoare premiere 
cinematografice

In cursul lunii august vor rula pe ecra
nele cinematografelor din Capitală o serie 
de filme în premieră.

Astfel, va fi prezentată o producție 1955, 
în culori, a studioului „Lenfilm": „Tă
unul". Scenariul filmului, semnat de E- 
Gabrilovici, este realizat după romanul cu 
același nume al scriitoarei engleze Etheil 
Lilian Voinici. Filmul aduce pe ecran poves
tirea dramatică a unui tînăr care își ia nu
mele conspirativ de „Tăunul”, luptînd pen
tru libertatea patriei lui, Italia secolului al 
XIX-lea, care zăcea sub greaua ocupație 
austriacă. Filmul „Tăunul” a fost turnat de 
regizorul Alexandr Faințimmer, iar rolul re
voluționarului italian „Tăunul’’ este inter
pretat de Oleg Strijenov, absolvent al școlii 
de teatru „Sciukin". Un alt film sovietic 
care va rula în premieră în cursul lunii au
gust este „Tinerețe zbuciumată" — o pro
ducție în culori a studiourilor sovietice, 
după cartea „Cetăți vechi" a cunoscutului 
scriitor sovietic V. Beleaev, laureat al Pre
miului Stalin. De asemenea, vor mai rula 
încă două producții în culori ale cinemato
grafiei sovietice, filmele „Puterea dragos
tei" și „In zori de zi“.

Publicul bucureștean va avea prilejul să 
vizioneze în cursul lunii august noul film 
în culori „Liliomfi” realizat de studiourile 
maghiare și ecranizat după comedia cu a- 
celași nume a lui Szigliigeti Ede — un<a din- 

,tre cele mai frumoase creații ale dramatur
giei clasice maghiare. Comedia muzicală 
„Liliomfi” redă viața unui actor genial în
drăgostit de meseria Iui, pusă în slujba oa
menilor simpli. Un alt film maghiar „Pen
tru 14 vieți” cașe a fost prezentat cu pri
lejul Festivalului filmului maghiar, va rula 
pe ecranele cinematografelor bucureștene în 
cursul lunii august.

Studioul DEFA-Berlin în colaborare cu 
studioul Pandora-film din Stockholm a rea
lizat filmul „Lumina farului” care va fi 
prezentat în premieră în cursul lunii august.

La cinematograful „Maxim Gorki" în 
cursul lunii august va rula filmul docu
mentar „Festivalul sportului din R. P. Chi
neză", o producție a Studioului Central de 
actualități și filme documentare din Pekin. 
Filmul redă imagini de la Festivalul spor
tului, care a avut loc în 1953 în China.

Din cinematografia franceză va fi prezen
tat în premieră filmul „Orizonturi fără sfîr- 
șit”. Filmul este interpretat de Giselle Pas
cal, Jean Chevrier, Rene Blancard și alții.

Tot în cursul lunii august va rula filmul 
franco-italian „Dragostea unei femei". Eroii 
principali ai acestui film sînt interpretați 
de Micheline Presle și Massimo Girotti, 
Gaby Morlay. Celălalt film franco-italian 
care va rula în premieră este filmul „Bru
tarul din Valorgue" cu actorul Fernandel. 
De asemenea, va fi prezentat filmul italian 
„Altura".

Caravane cinematografice la sate
Peste 100 de caravane cinematografice au 

fost trimise în țară pentru a prezenta în 
fața țăranilor muncitori filme artistice înso
țite de jurnale agricole, precum și filme do
cumentare cu subiecte din agricultură.

Printre filmele artistice trimise în comune
le și satele țării se numără „Mitrea Cocor”, 
„Desfășurarea” și „Ogoare înțelenite”.

Documentarele „Colhozul V.I. Lenin” și 
„Colhozul Munca", de exemplu, înfățișează 
țărănimii noastre muncitoare realizările har
nicilor colhoznici, iar „Mecanizarea complexă 
a culturii cerealelor" și „Pe cîmpiile Kuba- 
nului” scot în relief importanța mecanizării 
muncilor agricole.

Numai în satele și comunele regiunii 
București se trimit în fiecare lună 12 cara
vane cinematografice. Astfel în luna iunie, 
în 22 de sate din raionul Lehliu, regiunea 
București, s-au dat 30 de spectacole cinema
tografice care au fost vizionate de aproape 
5.400 de oameni ai muncii de pe ogoare.

★ ★ ★ -------------------
SĂ DĂM PATRIEI CÎT MAI MULTE ACUMULĂRI SOCIALISTE PESTE PLAN I

Posibilități bine studiate—angajamente concrete
Acțiunea pentru mărirea rentabilității în

treprinderilor spre a putea da patriei cît 
mai multe acumulări socialiste peste plan, 
sub semnul căreia a început să se desfă
șoare întrecerea socialistă în cinstea zilei 
de 23 August cunoaște un puternic avînt. 
In aceste zile muncitori, ingineri și tehni
cieni din toate ramurile industriale studiază 
posibilitățile și resursele existente în între
prinderile lor pentru a Ie valorifica și pune 
în slujba măririi rentabilității. Exemplul 
celor 26 de întreprinderi din regiunea 
Stalin care au lansat chemarea, îi însufle
țește să caute noi căi pe care să le urmeze 
în vederea sporirii acumulărilor socialiste.

In această lumină este interesant de ur
mărit unele probleme legate de angajamen
tele luate în regiunea Stalin, de reliefat 
factorii pe care se bazează aceste angaja
mente. Cele 26 de întreprinderi s-au angajat 
să dea pînă la sfîrșitul anului acumulări so
cialiste în valoare de 106.930.000 lei. Care 
sînt izvoarele care vor da aceste importante 
sume de bani, care sînt sursele din care pro
vin? „Noi considerăm — se spune în che
marea pornită din regiunea Stalin — că re
zerve și posibilități există pretutindeni, în 
toate întreprinderile și se pot lua măsuri 
pentru valorificarea lor. De aceea chemăm 
toate colectivele de muncitori, tehnicieni, in
gineri și funcționari din întreprinderile so
cialiste din întreaga țară să se alăture ini
țiativei noastre și să analizeze toate posi
bilitățile și resursele pe care le au în ve
derea obținerii a cît mai multe acumulări 
socialiste peste plan"

Inițiatorii acestei acțiuni patriotice au 
pornit deci de la premiza că mobilizarea 
largă a tuturor rezervelor interne ale între
prinderilor poate și trebuie să asigure, pe 
lîngă creșterea producției,- o sporire simți
toare a productivității muncii și o reducere 
sistematică a prețului de cost, căi sigure 
pentru mărirea acumulărilor socialiste. Este 
vorba deci de o folosire cît mai rațională a 
fondurilor fixe și circulante ce sînt atribuite 
de statul nostru democrat-popular întreprin
derilor pentru a-și putea îndeplini acea parte 
din planul de stat ce i s-a repartizat. In 
condițiile economiei noastre, rezervele in
terne apar mereu întrucît există posibilități 
nelimitate pentru progresul tehnic al pro
ducției, pentru ridicarea calificării și a ni
velului tehnic al cadrelor, pentru cointeresa
rea crescîndă a colectivelor de muncă în 
vederea îmbunaiățirii indicilor planificați.

Obținerea de acumulări socialiste peste 
plan impune situarea pe primul plan a lup
tei pentru creșterea neîntreruptă a produc
ției și productivității muncii. Practica între
prinderilor fruntașe, care și-au îndeplinit 
cincinalul înainte de termen, arată că aces
te obiective pot fi realizate pe baza folosi
rii din plin a tehnicii, printr-o mai bună 
organizare a muncii și a aplicării pe scară 
largă, în cadrul întrecerii socialiste, a meto
delor înaintate de muncă. Depășirea planu-

SPORT
Selecționata categoriei A de fotbal a învins la scor 

echipa campioană a Austriei
Selecționata categoriei A de fotbal a fost 

îndelung aplaudată duminică, pe stadionul 
Republicii din Capitală, de cei 40.000 de 
spectatori ce i-au urmărit evoluția în par
tida cu First Vienna, echipa campioană a 
Austriei. Pornită favorită în acest joc, se
lecționata a surprins totuși prin ușurința 
cu care s-a mișcat de-a lungul întregii par
tide și prin scorul cu care a încheiat dis
puta : un categoric și elocvent 5—1 (2—0).

Activitatea desfășurată în cîmp, acțiunile 
închegate și puterea de șut dovedită., au dat 
echipei noastre un net avantaj asupra for
mației vieneze, care s-a găsit m situația de 
a trebui să lupte cu toate puierile pentru 
limitarea proporțiilor înfrîngerii. In repe
tate rînduri echipa campioană a Austriei a 
fost obligată să se apere cu 7—8 oameni și 
să se salveze, în ultimă instanță, trimițînd 
mingea în corner. First Vienna a pierdut 
la numai patru goluri diferență peniru că 
atacanții noștri (în deosebi Ozon și Geor
gescu) au irosit numeroase ocazii excelen
te de marcare, prin imprecizia loviturilor lor 
la poartă.

Calitatea și reputația adversarului în
vins, ca și proporțiile scorului, dau strălu
cire victoriei selecționatei. Echipa caie a 
realizat acest succes de răsunet a avut o 
bună pregătire tehnică, o excelentă condi
ție fizică, multă mobilitate, putere și voin
ță de luptă și o bună orientare tactică. 
Compartimentele ei (atacul și apărarea) 
au fost echilibrate și au avut o contribuție 
putem spune egală la jocul făcut și la re
zultatul dobîndit. Dar chiar așa, sau tocmai 
pentru aceasta, se cuvine să-i subliniem lip
surile mai evidente pe care le-a scos în vi
leag desfășurarea partidei. In atac mai tot 
jocul a fost construit pe tripletă (Pet- 
schowschi-Ozon-Georgescu), iar cele două 
extreme (Copil III și Mihai) au fost folosite 
oarecum sporadic și atunci ca soluții de 
ultim moment. Folosirea integrală a celor 
cinci atacanți ar fi mărit raza de acțiune a 
ofensivei, ar fi îngreunat sarcina apărării ad
verse, căreia i-ar fi pus mai multe probleme 
de rezolvat. Așa cum a evoluat jocul și sco
rul în meciul de duminică, această deficien
ță a atacului nostru s-a făcut mai puțin 
simțită. Altfel se pot petrece însă lucrurile 
într-o partidă mai strînsă, cu un partener 
de o valoare mai ridicată. La aceasta tre
buie să se gîndească antrenorul echipei și 
jucătorii ei.

Imprecizia în șut a atacanților (despre 
care am amintit mai sus) constituie un alt 
capitol asupra căruia trebuie insistat. La 
Ozon, conducătorul atacului și obișnuit unul

Ș T
• Duminică, pe stadionul Republicii din 

Capitală, o selecționată feminină de hand
bal a asociației Progresul a învins echipa 
feminină Admira-Viena cu scorul de 15—3 
(7—2). Formația învingătoare a făcut un 
joc de excelentă calitate.

Informații
Iată cum arată un buletin Pronosport cu 

10 rezultate exacte la concursul nr. 28
(etaipa din 17 iulie 1955):

I Selecționata divizioinară-First Vienna
(fotbail internaționali). 1

II Anulat.
III Iași-Bacău (fotbal' „Cupa Orașelor"

seniia I-ia) 2
IV Galați-Bîrtad (fotbal „Cupa Orașe

lor" seria I-a) 1
V Constanța-București (fotbal „Gupa

Orașelor" seria Il-a) 1
VI Ploești-Orașul Stalin (fotbal „Cupa

Orașelor" seiia Il-a) X
VII Reșița-Gralova (fotbal „Cupa Ora

șelor" seria IlI-a) 1
VIII Arad-Timișoara (fotbal „Cupa Ora

șelor" seria III-a) 2
IX Ghij-Baia Mare (fotbal „Cupa Ora

șelor" seria IV-a) 1
X Tg. Mureș-Oradea (fotbal „Cupa

Orașelor" seria IV-a) X

Constantin Petrescu
director al Direcției Plan Financiar 

și îndrumare Contabilă din Ministerul 
Industriei Metalurgice și Construcțiilor 

de Mașini

lui de producție în primele 5 luni ale anu
lui a dat posibilitate uzinei „Independența" 
din Sibiu, de pildă, să realizeze acumulări 
peste plan în valoare de 3.062.000 lei. In 
aceeași întreprindere, ca urmare a măsuri
lor luate, productivitatea muncii va înre
gistra o creștere de 5 la sută, realizîndu-se 
pe această bază acumulări de sute de mii 
de lei.

In vederea folosirii din plin a tehnicii, 
pentru utilizarea întregii capacități de pro
ducție a mașinilor și agregatelor, inițiatorii 
acțiunii pornită din regiunea Stalin au re
zervat un întreg capitol de măsuri. Este 
vorba în primul rînd de o bună pregătire 
a producției prin ținerea unei evidențe com
plete a utilajului în vederea încărcării lui 
juste și la capacitatea maximă, urmărin- 
du-se ca reperele și piesele să se execute 
conform procesului tehnologic, în scopul în
lăturării locurilor înguste. Influența creșterii 
producției asupra reducerii cheltuielilor de 
regie este deosebit de mare. Cu cît va crește 
volumul producției, cheltuielile fixe (încăl
zit și luminat, amortizarea clădirilor, per
sonalul auxiliar) se vor repartiza asupra 
unui număr mai mare de produse, rezultînd 
deci o micșorare a acestor cheltuieli pe uni
tate de produs.

Aceluiași obiectiv trebuie să-i fie subor
donată grija pentru buna întreținere a uti
lajului de către muncitorii ce îl deservesc, 
executarea în bune condițiuni a reparațiilor 
planificate în vederea prelungirii termenu
lui de funcționare a mașinilor.

Problemei ridicării calificării la nivelul 
tehnicii noi îi este rezervată un alt impor
tant capitol de măsuri. Ele pot fi traduse în 
viață prin întărirea rolului maiștrilor ca 
principali organizatori și conducători ai pro
ducției la locul de muncă. Pe lîngă sarcina 
asigurării condițiilor îndeplinirii ritmice a 
planului la toți indicii în sectorul de mun
că pe care îl conduce, maistrul are datoria 
să se ocupe îndeaproape de sprijinirea mun
citorilor în ridicarea calificării, instruindu-i 
în vederea executării lucrărilor atribuite, a- 
cordînd o grijă deosebită tinerilor munci
tori și ucenicilor.

Un rol de seamă în ridicarea calificării 
îl are instruirea muncitorilor la locul de 
muncă și prin cursuri teoretice, populariza
rea și extinderea inițiativelor venite din 
mase, a metodelor de producție rapidă.

In zilele cînd muncitorii, inginerii, tehni
cienii și funcționarii celor 26 de întreprin
deri din regiunea Stalin analizau posibilită
țile sporirii acumulărilor socialiste, proble
mele legate de reducerea sistematică a pre-1 

l dintre principalii realizatori, despre care 
vrem să vorbim mai mult, s-a putut observa 
—și asta nu numai în jocul de duminică—că 
imprecizia se datorește lipsei de concentrare 
în momentul cînd execuiă lovitura. Exce
lent tehnician — dotat și cu multă fante
zie — Ozon se concentrează asupra jocului 
lui în momentul cînd primește balonul, cău- 
tînd toate soluțiile pentru a-și depăși ad
versarul direct. In faza imediat următoare 
(lovitura la poartă), care în fapt înseamnă 
materializarea acțiunii, concentrarea lui sca
de și șutul pornește oarecum necontrolat 
De aici, ratările obișnuite lui în faze clare, 
de aici necesitatea de a se lucra mai mult 
cu el în această direcție.

Apărarea echipei s-a comportat în an
samblu satisfăcător, avînd și o sarcină mai! 
ușoară datorită jocului lent, lipsit de mobi
litate, al ofensivei adverse. Cu toa.e 
acestea apărarea a prezentat unele lacune. 
Szoko a avut numeroase degajări defec- 
toase, la adversari, și o pripeală în inter
venții care a permis să fie depășit de mul
te ori printr-un dribling simplu. De aseme
nea, Călinoiu nu și-a strunit adversarul 
direct, datorită în deosebi tendinței de a 
exagera în participarea la acțiunile ofensi
ve. Un mijlocaș are și rolul acesta în des
fășurarea jocului (dovadă minunatul gol ce 
l-a marcat) ; dar aceasta trebuie s-o facă 
cu o bună apreciere a situației, care să-i 
permită să nu-și neglijeze sarcinile ce-i re
vin în apărare, lăsîndu-și fundașul descope
rit în fața a doi atacanți adverși.

Despre First Vienna, cu tot eșecul suferit, 
se pot spune lucruri bune. Jucătorii vienezî 
sînt tehnicieni excelenți, cu un „joc de 
cap" de ridicată valoare și știu să foloseas
că intercepția în dejucarea atacurilor în a» 
dîncime plănuite de adversar. In special a- 
pararea imediată este punctul forte al echi
pei (cu toate golurile primite). Atacul este 
lipsit însă de pătrundere, joacă lent și trage 
rar la poartă (tendință ce se observă în toate 
acțiunile ce le întreprinde).

★
Victoria echipei noastre s-a conturat de 

la început, odată cu înscrierea primului gol 
(min. 8) prin Georgescu. Au urmat apoi 
alte două goluri înscrise de Ozon (min 35) 
și Mihai (min. 55), după care oaspeții au 
redus scorul prin Schweiger (min. 61) pro 
fitînd și de o greșeală a portarului Voines- 
cu — care a părăsit inoportun poarta ce o 
apăra. Alte două goluri înscrise de Mihail 
(min. 70) și Călinoiu (min. 75) au stabilit 
apoi scorul final.

‘ B. BERCEANU

I R I
• Echipa austriacă de fotbal „First Vien

na" susține mîine al doilea joc în Capitală. 
In partida care va avea loc pe stadionul 
Republicii, oaspeții vor întîlni 
nată a categoriei A de fotbal.

Pronosport
XI Anulat
XII Anulat 
A Anulat 
B Anulat 
C Anulat
D Știința Cluj-FL Roșie

(Camp. de polo cat. A)
Meciurile din campionatul R.

au fost a minate în mod excepțional.
La acest conours au fost depuse aproxima* 

tiv 500.000 buletine.

Rezultatele concursului Pronosport 
Nr. 28

Im urma celor 480.748 buletine depuse la 
concursul' nr. 28 (etapia din 17 iulie) au fost 
găsite 45 buletine cu 10 rezultate, 784 bule
tine cu 9 rezultate și 6.982 buletine cu 8 re
zultate.

Omologarea concursului are loc azi după

o

Timișoara
f

P. Bulgaria

amiază.

țu.lui de cost au stat permanent în centrul 
discuțiilor. „Vom desfășura o luptă susți* 
nută împotriva pierderilor și risipei de orice 
fel în producție, — spune chemarea, — vom 
reduce consumurile specifice de materii pri
me și materiale, îndeosebi la materialele de
ficitare, vom micșora consumul de combusti
bil, energie electrică, vom asigura o înaltă 
calitate a producției, vom micșora procentul 
de rebuturi și deșeuri, vom reduce cheltuie
lile neproductive, vom întări disciplina în 
muncă și grija socialistă pentru mai buna 
gospodărire a întreprinderilor, în așa fel ca 
fiecare leu să fie cheltuit cu socoteală". Iată 
deci căile pe care se bazează sporirea acu
mulărilor socialiste prin reducerea prețului 
de cost. Să vedem acest lucru pe concret, 
într-una din întreprinderile semnatare ale 
chemării. La uzinele „Strungul“-Orașul 
Stalin, de pildă, prin reducerea prețului de 
cost se va realiza pînă la sfîrșitul anului 
suma de 1.212.000 lei. Această sumă defal
cată pe elemente de costuri se prezintă în 
felul următor :

1. Economii de rpaterii prime și
materiale 621.000 lei

2. Economii din cheltuieli de fabri
cație (regie) 149.000 lei»

3. Economii prin recondiționări de
scule 188.000 lei

4. Economii din inovații și rațio
nalizări 27.000 lei

5. Economii prin reducerea adausu
rilor de prelucrare 39.000 lei

6. Economii prin reducerea rebutu
rilor și remanierilor 54.000 lei

7. Economii din energie electrică
37.000 lei

8. Economii din reparații de utilaj
28.000 lei

9. Economii din cheltuieli generale
69.000 lei

Pe aceeași linie se situează acțiunea în
treprinsă de uzinele de tractoare „Ernst 
Thălmann" unde s-au format de curînd co
misii în cadrul secțiilor și sectoarelor pen
tru a analiza situația stocurilor supranor- 
mative. In secția sculărie, de pildă, comisia 
condusă de ing. Nicolae Stoian a constatat 
existența unui stoc de materiale de scule 
nefolosite-în valoare de 1.200.000 lei. Ase
menea stocuri s-au găsit și în alte secții și- 
sectoare care pe întreaga uzină însumează 
aproape 4 milioane lei. Prin lichidarea aces
tor stocuri se dă posibilitate accelerării fon
dului de rulment.

însușirea inițiativei patriotice a întreprin
derilor din regiunea Stalin și obținerea de 
rezultate pozitive în lupta pentru a da pa* 
triei acumulări peste plan cere tuturor în
treprinderilor să studieze temeinic posibili
tățile și resursele pe care le au pentru mă
rirea rentabilității. Numai angajamentele si
tuate pe baze sigure, bine analizate, spriji
nite prin măsuri tehnico-organizatorice pot 
fi duse la îndepliniră
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Participarea sportivilor romîni 
la competițiile organizate 

In zilele Festivalului de la Varșovia
Declarațiile tov. Manole Bodnăraș 

președinteîe C.C.F.S.
In legătură cu par

ticiparea sportivilor 
romîni la competițiile 
organizate în zilele 
Festivalului, tov. Ma- 
iiole Bodnăraș, preșe
dintele Comitetului 
pentru cultură fizică 
și sport de pe lîngă 
Consiliul 
al R.P.R. a făcut ur
mătoarea

de Miniștri

declarație 
unui corespondent al Agenției „Agerpres":

„Intîlnirile sportive internaționale priete
nești se numără printre cele mai mari com
petiții sportive din lume după Jocurile olim
pice. Acest lucru s-a văzut chiar la prima e- 
diție a Intîlniriior, desfășurată în anul 1953 
la București, unde au participat sportivi cu 
renume mondial ca Emil Zatopek, Dave 
Stephens, Vladimir Kuț, Gyorgy Tumpek, 
Svere Strandli, Christa Seliger Stubnik, 
Iozef Kocerka și alții. Atunci, au fost în
trecute 5 recorduri mondiale și 81 recorduri 
naționale.

Cea de a doua ediție a Intîlniriior va re
uni la Varșovia un număr sporit de fruntași 
ai sportului din numeroase țări. Țara noas
tră va fi reprezentată la aceste concursuri 
de aproape 300 de tineri și tinere care vor 
concura la 21 ramuri de sport și anume: 
atletism, gimnastică, natație, sărituri, polo 
pe apă, canotaj academic, caiac, canoe, box, 
lupte clasice, lupte libere, haltere, ciclism, 
fotbal, baschet, volei, scrimă, tenis de masă, 
tenis de cîmp, handbal și motociclism.

Stabilirea de către Comitetul pentru cul
tură fizică și sport a standardurilor la o 
serie de sporturi, în vederea selecționării 
pentru Festival a celor mai buni reprezen
tanți ai sportului nostru a constituit un fac
tor mobilizator în obținerea unor rezultate 
superioare. La atletism, Ion Wiesenmayer a 
obținut în proba de 100 m. plat timpul de 
10”5/10, Alexandru Stoenescu, la aceeași pro
bă 10”6/10, iar loianda Balaș a stabilit de 
curînd un valoros record al țării la săritura 
în înălțime cu 1,66 m.

După pregătirile pe care le fac și rezuL 
țațele obținute pînă acum, credem că vor fi 
aleși să reprezinte țara noastră la Intîlnirile 
sportive internaționale prietenești de la Var
șovia, pe lîngă cei arătați mai sus, atlețil 
Ion Opriș, Ilie Savel, Lia Manoliu,. gimnas
tele Elena Leuștean, Emilia Vătășoiu, înotă
torii Alexandru Popescu, Sanda Platon, ci
cliștii Constantin Dumitrescu, Gabriel Moi- 
ceanu, voleibaliștii Ștefan Roman, Horațiu 
Nicolau, luptătorii Dumitru Cuc, Ion Cer
nea și alții. Cu multă atenție se pregătește 
pentru Festiva! și echipa noastră de fotbal, 
în al cărui lot au fost introduși mai mulți 
tineri talentați din echipa de juniori. Intr-un 
stadiu avansat se găsesc și pregătirile boxe
rilor, Lotul nostru va cuprinde pe finalistul 
campionatelor europene de la Berlin, Mircea 
Dobrescu, pe Constantin Dumitrescu, Nicolae 
Linca și alții.

Intîlnirile sportive internaționale priete
nești constituie un minunai prilej de strîn- 
gere a legăturildr de prietenie dintre spor
tivii din lumea întreagă. Sportivii noștri, re
prezentanți ai unui popor ce prețuiește pa
cea/ sint hotărîți să contribuie la realizarea 
unei atmosfere de înțelegere și prietenie, la 
apropierea între tinerii din toate ’țările lu
mii".

(Agerpres)

Ștafeta internațională 
a Festivalului

La 17 iulie, Ștafeta internațională a Fes
tivalului, care timp de mai multe săptămîni 
a străbătut orașele și satele R. P. Bulgaria, 
R.P.R. și R.P. Ungare, a fost predată tine
retului cehoslovac. Duminică, în zorii zilei, 
din orașul minerilor maghiari, Dorog, a por
nit ultimul schimb pe pămîntul maghiar. 20 
cicliști, 10 motocicliști, călăreți și atleți au 
purtat ștafeta trecînd printr-un adevărat co
ridor neîntrerupt de spectatori care-și mani
festau entuziasmul, cerînd purtătorilor 
ștafetei să transmită peste hotare salutul de 
pace și prietenie al tineretului maghiar. In 
orașul cehoslovac de frontieră Komarno, în 
fața sediului Consiliului național, ștafeta a 
fost transmisă tineretului cehoslovac. Tinerii 
sportivi maghiari au fost primiți cu multă 
prietenie de tinerii cehoslovaci. In cinstea 
lor a fost oferit un spectacol și s-au desfă
șurat întreceri sportive.

(Agerpres)
—O—

Informații
Duminică au sosit în București Felix Mar- 

gue, profesor de muzică și pianist din Lu
xemburg, împreună cu soția sa Florence So- 
onkin Margue, profesoară la Conservatorul 
din Luxemburg.

★
Luni dimineața s-a deschis In Capitală, 

în amfiteatrul Facultății de medicină gene
rală, prima consfătuire pe țară a inovatori
lor din sectorul sanitar, organizată de Mi
nisterul Sănătății și C.C. al Sindicatului 
muncitorilor sanitari.

In cadrul consfătuirii sînt prezentate refe. 
rate asupra dezvoltării mișcării de inovații 
din sectorul sanitar, despre aplicarea regu
lamentelor inovațiilo.r și altele.

(Agerpres)
—O—

BANCA DE STAT A REPUBLICII 
POPULARE ROMINE

Direcțiunea Operațiunilor cu Străinătatea

LISTA DE CURSURI NR. 26
A BĂNCII DE STAT A REPUBLICII 

POPULARE ROMINE
în vigoare cu începere de la 14 iulie 1955

Denumirea valutei Unități 
cotate

Curs 
in Iei

Rubla I rublă 1,50
Coroana cehoslovacă 100 coroane 83,33
Coroana daneză 100 coroane 86,87
Coroana islandeză 100 coroane 36,84
Coroana norvegiană 100 coroane 84,00
Coroana suedeză 100 coroane 115.83
Dinarul iugoslav 100 dinari 2.00
Dolarul canadian 1 dolar 6,10
Dolarul S.U.A. 1 dolar 6,00
Florinul 100 florini 157.89
Forintul 100 forinți 51.15
Francul belgian 100 franci 12,00
Francul elvețian 100 franci 140,07
Francul francez 100 franci 1,71
Leka 100 leka «12,00
Leva 100 leva 88,23
Lira egipteană 1 liră 17,28
Lira italiană 100 lire 0.96
Lira sterlină 1 liră 16,80
Lira turcească 100 lire 214,29
Marca finlandeză 100 mărci 2.62
Marca R.D.G. 100 mărci 270,00
Ruoia indiană ■ 00 rupii 126,45
Șilingul austriac 100 șilingi 23,08
Zlotul >100 zloți 150,00

Raportul lui N. A. BULGANIN
despre sarcinile industriei sovietice
MOSCOVA 18 (Agerpres). — TASS trans

mite : A fost dat publicității raportul pre
ședintelui Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., 
N. A. Bulganin despre sarcinile privind dez
voltarea continuă a industriei, progresul 
tehnic și îmbunătățirea organizării produc
ției. Acest raport a fost prezentat la 4 iu
lie dc șeful guvernului, sovietic în cadrul 
plenarei Comitetului Central al Partidului 
Comunist al Uniunii Sovietice, care și-a în
cheiat recent lucrările.

Vorbind despre unele rezultate ale acti
vității industriei, Bulganin a arătat că, cu 
toate distrugerile uriașe pricinuite industriei 
U.R.S.S. în anii celui de al doilea război 
mondial, statul sovietic, folosind avanta
jele sistemului economic socialist, a fost ’n 
stare nu numai să readucă în ritm rapid 
producția industrială la nivelul dinainte de 
război, ci și să-l depășească în proporții 
considerabile.

Congresul al 19-lea al partidului comunist 
a dat directiva de a se ridica cu aproxima
tiv 70 lai sută în decurs de cinci ani (1951- 
1955) nivelul producției industriale din 
U.R.S.S. Această sarcină a fost îndeplinită 
înainte de termen. Cel de al 5-lea plan cin
cinal a fost îndeplinit în ce privește volu
mul global al producției industriale la 1 
mai 1955, adică în numai patru ani și patru 
luni.

Raportorul a amintit că în cuvîntarea ros
tită la adunarea electorală din 9 februarie 
1946, I. V. Stalin trasase sarcina de a se 
ridica producția anuală de fontă la 50.000.000 
tone, de oțel — la 60.000.000 tone, de car. 
buni — ia 500.000.000 tone, de petrol — la 
60.000.000 tone. „Aceasta, ai spus I. V. Stalin, 
va necesita poate trei noi planuri cincinale, 
dacă nu mai mult".

In 1955, adică după expirarea primelor 
două cincinale de după război, nivelul in
dustriei U.R.S.S. urmează să crească 
peste trei ori față de cel din 1940.

A fost atins înainte de termen și cu o 
considerabilă depășire nivelul prevăzut tn 
ce privește extracția petrolului care va a- 
tinge încă anul acesta 70.000.000 de tone.

In 1955 se vor produce peste 33.000.000 
tone de fontă, circa 45.000.000 tone de oțel 
și se vor extrage peste 390.000.000 tone de 
cărbune. Anul acesta creșterea producției de 
fontă va fi de circa 3.000.000 tone, de oțel 
— de aproximativ 3.500.000 tone și a extrac
ției cărbunelui de peste 40.000.000 tone. A- 
cest nivel al producției precum și ritmul a- 
tins în dezvoltarea industriei metalurgice și 
carbonifere, a declarat N. A. Bulganin, arată 
că încă înainte de, sfîrșitul celui de al trei
lea cincinal postbelic putem să ridicăm pro
ducția de oțel la 60.000.000 tone pe an și 
extracția cărbunelui la 500.000.000 tone pe 
an. Pînă la sfîrșitul celui de al treilea cin
cinal postbelic, va fi rezolvată de asemenea 
și sarcina asigurării unei producții anuale 
de 50.000.000 tone, de fontă.

Subliniind că planul cincinal se îndepli
nește cu succes și In domeniul electrificării, 
Bulganin a enumerat puternicele centrale 
hidroelectrice și marile centrale termoelec
trice care au intrat în funcțiune în ultimii 
patru ani. O realizare strălucită în perioada 
de după război este de asemenea și con
struirea grandioaselor hidrocentrale de pe 
Volga — la Kuibîșev și Stalingrad, precum 
și pe fluviile Siberiei. Centralele electrice 
de la Ku'bîșev, Gorki, Kahovka și o serie de 
alte oentrale, vor furniza încă anul acesta 
curent industrial. Capacitatea hidrocentrale
lor care se construiesc în prezent în țară, 
va întrece de aproape trei ori capacitatea tu
turor hidrocentralelor sovietice în func
țiune la începutul anului 1954.

Agricultura este de asemenea înzestrată 
necontenit cu cele mai moderne mijloace 
tehnice. In timp ce la sfîrșitul anului 1940 
în colhozuri, S.M.T.-uri și sovhozuri au 
existat numai 684.000 tractoare, (socotite în 
tractoare de 15 c.p.), în prezent numărul 
lor a depășit 1.400.000, numărul combinelor 
cerealiere a crescut în perioada arătată de 
la 182.000 la 350.000. Cam în același ritm a 
crescut și numărul celorlalte mașini agri
cole.

Creșterea realizată în cursul celui de al 
5-lea cincinal în domeniul industriei grrie 
și al agriculturii, a creat o bază solidă pen
tru dezvoltarea cu succes a industriei ușoare 
și alimentare. Sarcinile trasate de directivele 
congresului al 19-lea al P.C.U.S. în privința, 
producției mărfurilor de consum popular, 
vor fi îndeplinite și depășite.

Creșterea industriei și înainte de toate a 
industriei grele, a spus Bulganin, a permis 
să^se întărească și maii mult capacitatea de 
apărare a patriei noastre Forțele armate 
ale Uniunii Sovietice primesc din partea in
dustriei^ cele mai moderne mijloace tehnice 
de luptă. Armata Sovietică și flota maritimă 
militară sînt înzestrate cu toate tipurile ne
cesare de armament modern.

Ritmul înalt de dezvoltare a industriei 
U.R.S.S. dovedește superioritatea categorică 
a economiei socialiste asupra economiei ta
rilor capitaliste. In timp ce în 1954 în 
Uniunea Sovietică volumul producției indus
triale a> depășit de 18 ori nivelul anului 
1929, în S.U.A. în aceeași perioadă produc
ția industrială a crescut de numai 2,1 ori, în 
Anglia — cu 72 la sută, în Frșnța — cu 
14 la sută, iar în Italia — cu 77 la sută.

Realizările industriei socialiste au deve
nit posibile datorită faptului că partidul co
munist a urmat în mod consecvent linia le
ninistă de dezvoltare cu precădere a indus
triei grele.

Capitolul al doilea al raportului lui, N. A. 
Bulganin a fost consacrat problemelor pro
gresului tehnic continuu în industrie.

Bulganin a arătat că oamenii de știință 
șl inginerii, inventatorii și raționalizatarii 
sovietici lucrează necontenit pentru a face 
să progreseze știința și tehnica, creează ma
șini, mecanisme, aparate și materiale noi.

de

1
(Text prescurtat)

maipun la punct procese tehnologice de 
mare productivitate.

Știința și tehnica, a spus Bulganin în _ 
tinuare, nu stau însă pe loc, ele se dezvoltă, 
merg înainte, și ceea ce astăzi a fost nou, 
înaintat, mîine s a și învechit, s-a și perimat. 
Culmea atinsă în etapa actuală de dezvol
tare a științei și tehnici! este descoperirea 
metodelor de obținere și folosire a energiei 
atomice. Ne aflăm în pragul unei noi re
voluții științifice, tehnice și industriale care 
prin importanța ei depășește cu mult revo
luțiile industriale legate de utilizarea abu-u- 
lui și electricității.

In țara sovietică se desfășoară perfecțio
narea tehnică neîntreruptă a industriei, a 
transporturilor, construcțiilor și agriculturii, 
se introduc în producție automatizarea, te- 
lemecanica, radiotehnica, electronica și alte 
realizări tehnice din cele mai moderne.

In ce privește progresul tehnic, există to
tuși în unele ramuri ale industriei lipsuri 
serioase. Vorbind despre aceste lipsuri, ra
portorul a arătat între altele că unele uzine 
din U.R.S.S. produc mașini de construcție 
învechită. Ministerul construcției de mașini 
grele, de exemplu, rămîne în urmă, în ce 
privește producția de utilaj de forjat și pre
sat in special producția de puternice prese 
hidraulice.

Bulganin a expus apoi sarcinile dezvol
tării tehnicii noi în metalurgia feroasă și 
neferoasă, în industria petrolieră, de auto
mobile și tractoare, în construcția de 
șinî de transport și în 
dustriei.

Nu putem, nu avem 
declarat Bulganin, că 
tehnica nu stă pe loc,

con-

mar
alte ramuri ale in-

r

dreptul să uităm, a 
în țările capitaliste 
ci, că sub influența 

cursei înarmărilor, a concurenței și a goa
nei capitaliștilor după profituri maxime, eai 
a mers înainte într-o serie de ramuri.

Sarcina noastră constă în a întrece reali
zările științei și tehnicii din țările străine, 
folosindu-ne de superioritatea, orânduirii 
noastre. Trebuie să studiem în permanență 
tot ce se creează nou în știința și tehnica 
mondială. Trebuie să îmbunătățim informa, 
tia științifică și tehnică; să lărgim legătu
rile cu instituțiile de cercetări științifice și 
cu oamenii de știință progresiști din străină
tate; să intensificăm procurarea de litera
tură tehnică străină și publicarea ei !n 
U.R.S.S.

Comitetul Central al partidului și Consi
liul de Miniștri al U.R.S.S. au adoptat re
cent o hotărîre cu privire la-îmbunătățirea 
studierii și introducerii în economia națio
nală a experien.ei și realizărilor științei și 
tehnicii înaintate. A fost constituit pe lingă 
Consiliul de Miniștri al U.R.S.S. un comitet 
de stat pentru tehnica nouă, condus de»V. A. 
Malișev. Toate acestea vor juca fără în
doială un rol pozitiv în ce privește progre
sul tehnic.

Problema introducerii tehnicii înaintate în 
economia națională nu este o campanie oare
care. E vorba de iaiptul că ne orientăm cu 
hotărîre spre tehnica cea mai înaltă, că 
ne p,unem sarcina să înzestrăm toate ramu
rile industriei cu cele mai înaintate tipuri 
de mașini și mecanisme de înaltă producti
vitate care să corespundă cerințelor telmico- 
științifice moderne.

Subliniind importanța 
ducerii tehnicii înaintate 
nală, Comitetul Central 
nește de la principiul că lupta pentru pro
gresul tehnic al U.R.S.S. înseamnă lupta 
pentru construirea societății comuniste.

Raportorul a acordat apoi o deosebită a- 
tenție lărgirii specializării și cooperării în in
dustrie. Analizînd pe larg această problemă, 
Bulganin a relevat că creairea pe sca.ră lar
gă a unor întreprinderi specializate nu cere 
neapărat construirea unor uzine noi. Dimpo
trivă, este indicat să se organizeze produc
ția specializată înainte de toate pe baza uzi
nelor existente, iar în unele cazuri chiar in 
cadrul umor anumite secții. Trebuie elaborate 
propuneri de specializare a întreprinderilor 
și de cooperare a industriei în conformitate 
cu cerințele etapei actuale de dezvoltare a 
economiei socialiste.

Trecînd apoi la analiza problemelor pro
ductivității muncii, raportorul a relevat că 
în anii de după război, ca și în anii cinci
nalelor dinainte de război, productivitatea 
muncii în industria U.R.S.S. a crescut neîn
cetat, iar în 1955 ea va întrece aproape de 
două ori nivelul antebelic. Pe această bază, 
salariul real al muncitorilor și funcționari
lor din industrie 
peste 90 la sută 
anului 1940.

Țara Sovietică
ce privește ritmul de creștere a productivi, 
tății muncii în industrie, Aceasta i-a per
mis să ajungă din urmă țările capitaliste 
înaintate din Europa occidentală în ce pli
vește nivelul productivității muncii în in
dustrie. Totuși, a spus Bulganin, în această 
privință, noi mai sîntem 'U urmă față de 
Statele Unite ale Americii. Sarcina, constă 
in a ridica pe .toate.,căile productivitatea 
muncii și a asigura îndeplinirea necondițio
nată a sarcinilor privind creșterea produc
tivității muncii în industrie atît în ansam
blu ei cît și în fiecare ramură și în fiecare' 
întreprindere în parte. Introducerea în in
dustrie a unor mașini și mecanisme moder
ne mai perfecționate și a unei tehnologii 
înaintate, modernizarea utilajului actual, 
precum și automatizarea producției vor con
stitui și în viitor cel maii important izvor de 
ridicare a productivității muncii.

O uriașă importanță pentru ' realizarea 
unei înalte productivități a muncii o are ni
velul de pregătire tehnică, de cultura și 
studii al muncitorilor. După cum se știe, în

deosebită a intro- 
în economia națio- 
aî pâirtidului por-

va crește anul acesta cu 
în comparație cu nivelul

întrece țările capitaliste în

Delegația guvernamentala a R. D. Vietnam 
plecînd spre patrie
U.R.S.S., miniștri ai U.R.S.S., și alte perso
nalități oficiale sovietice.

★
MOSCOVA 18 (Agerpres).— TASS trans

mite : In seara zilei de 18 iulie a părăsit 
Moscova plecînd spre patrie delegația gu
vernamentală a Republicii Democrate Viet
nam în frunte cu președintele și prim mi
nistru Hb Și Min.

Președintele Ho Și Min și persoanele care 
îl însoțesc au fast conduse de K. E. Voro
șilov, președințe'e Prezidiului Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., L. M. Kaganovici, G 
M. Malenkov, A. I. Mikoian, M. G. Pervu
hin, M. A. Suslov, P, N. Pospelov, D. T. 
Șepiiov, secretari ai C.C. al P.C.U.S., de 
vicepreședinții Prezidiului Sovietului Su
prem al U.R.S.S., miniștri ai U.R.S.S., func
ționari superiori ai ministerelor și departa
mentelor.

Delegația guvernamentală a Republicii 
Democrate Vietnam a fost de asemenea 
condusă de șefi ai reprezentanțelor diplo
matice, acreditați în U.R.S.S.

a pârâsit Moscova
MOSCOVA 18 (Agerpres).— TASS trans

mite: La 18 iulie K. E. Voroșilov, președin
tele Prezidiului Sovietului Suprem al 
U.R.S.S., a oferit în marele palat al Krem
linului un prînz în cinstea lui Ho Și Min, 
președintele și prim ministru al Republicii 
Democrate Vietnam și a membrilor delega
ției guvernamentale vietnameze, care au 
vizitat U.R.S.S. la invitația guvernului so
vietic.

Din partea vietnameză la prînz au fosl de 
față președintele Ho Și Min și membrii 
delegației guvernamentale a R.D, Vietnam, 
Nguen Long Bang, ambasadorul extraordi
nar și plenipotențiar al Republicii Demo 
erate Vietnam în U.R.S.S.

Din partea sovietică la prînz au fost de 
față: L. M. Kaganovici, G. M. Malenkov, 
A, I. Mikoian, M. G. Pervuhin, M. A. Sus
lov. P. N. Pospelov, D. T. Șepi'ov, secretari 
ai C.C. al P.C.U.S., vicepreședinți ai Con
siliului de Miniștri al U.R.S.S., vicepreșe
dinți ai Prezidiului Sovietului Suprem al

acest domeniu s-a înfăptuit în Uniunea So
vietică o muncă uriașă.

Este necesar, a declarat în continuare 
Bulganin, să se lichideze lipsurile în orga
nizarea și normarea muncii, să se regle
menteze mai bine salariile, să se stabilească 
pentru toate categoriile celor ce lucrează în 
industrie un sistem de retribuire ai muncii 
care să stimuleze ridicarea productivității 
muncii, introducerea în producție a tehnicii 
și tehnologiei noi.

In capitolul următor al raportului, N. A. 
Bulganin a analizat problemele conducerii 
administrative a industriei. Raportorul a a- 
ratat că a fost începută o muncă intensă și 
complexă în vederea îmbunătățirii structurii 
și ieftinirii aparatului administrativ, dar că 
în această privință mai există lipsuri mari. 
Pentru ca conducerea industriei să devină 
mai calificată, este necesar ca aparatul ad
ministrativ să se apropie de producție, să se 
urmeze în mod hotărît linia de lichidare a 
centralizării excesive în conducerea indus
triei. Trebuie ridicat rolul republicilor unio
nale și sporită răspunderea organelor repu
blicane în domeniul administrării întreprin
derilor. Aparatul de conducere a industriei, 
ca și a întregii economii naționale, trebuie 
să fie simplu, ieftin, minim din punct de ve
dere numeric, dar activ și elastic.

Bulganin a vorbit în special despre lăr
girea drepturilor directorului, ridicarea ro
lului maistrului și șefului de sector.

Subliniind apoi necesitatea îmbunătățirii 
muncii cu cadrele de' conducere și cu spe
cialiștii din industrie, raportorul a arătat că 
în U.R.S.S. au fost formați milioane de spe
cialiști calificați. In timp ce în 1913, numă
rul specialiștilor cu studii superioare și me
dii speciale nu atingea în Rusia nici 200.000, 
în prezent există în U.R.S.S. peste 5.000.000 
de specialiști de acest fel.

Cadre există și în număr suficient. Sair. 
cina constă în prezent de a se folosi just 
specialiștii, de a se lucra mai bine cu ei. 
In regiunile răsăritene ale țării nu sînt su
ficiente instituții de învățămînt superior. A- 
ceastă situație anormală trebuie remediată. 
Cei mai capabili tineri specialiști trebuie 
promovați cu mai mult curaj în mumei de 
conducere. Trebuie stabilită regulai ca tinerii 
specialiști după absolvire să fie îndrep
tați spre producție.

Trecînd la capitolul „Planul de stat —- 
lege pentru fiecare minister, direcție gene
rală, întreprindere", Bulganin a subliniat 
că sarcinile stabilite de planul de stat cu 
privire la dezvoltarea industriei U.R.S.S., nu 
sînt numai îndeplinite an de an, ci și de
pășite. Ar fi însă o greșală ca din cauza in
dicilor generali pozitivi ai activității indus
triei să nu se vadă numeroasele cazuri de 
neîndeplinire a planului de către unele între
prinderi și chiar de întregi ramuri ale in
dustriei.

Nu trebuie trecută cu vederea nici cali
tatea producției. Planul de stat poate fi 
considerat ca îndeplinit numai atunci cînd 
calitatea producției obținute corespunde con
dițiilor stabilite. Sarcina este ca în indus
trie să nu existe nici o singură ramură, nici 
o singură- întreprindere rămasă în urmă.

In partea finală a raportului, Bulganin 
a vorbit despre repartizarea forțelor de pro
ducție în țară. In Rusia prerevoluționaiă 
peste 3/4 din producția industrială a fost 
concentrată în numai patru regiuni: Mos
cova, Ivanovo, Petersburg și Ucraina.

in 1954 în regiunile răsăritene ale U.R.S.S. 
a fost realizata aproape 1/3 din întreaga 
producție industrială a țării, s-au obținut 
peste 60 la sută din producția de petrol și 
aproape 50 la sută din aceea de cărbune, s-a 
produs peste jumătate din întreaga canti
tate de oțel și laminate și peste 40 la sută 
din producția de energie electrică. In timp 
ce întreaga producție industrială a U.R.S.S. 
a crescut în 1954 de 2,8 ori în comparație 
ou 1940, in regiunile răsăritene ea a ciescut 
de patru ori. Bulganin a citat totodată o se
rie de fapte care arată o serioasă rămînere 
îa urmă in dezvoltarea forțelor de producție 
in răsăritul țării.

Raportorul a subliniat marea importanță 
a unei juste repartizări geografice a între
prinderilor industriale. El a insistat asupra 
necesității de a se elabora o schemă funda
mentată din punct de vedere științific pri
vind dezvoltarea și repartizarea celor mai 
importante ramuri industriale pe o perioadă 
de 10-15 ani, pornindu-se de la sarcina a- 
propierii industriei de sursele de materii 
prime, combustibil și regiunile de consum.

Analizînd apoi problemele conducerii de 
partid a industriei, Buiganin a spus în în
cheiere :

in industria noastră socialistă în ansam
blu și în fiecare din ramurile ei, există 
uriașe posibilități. Dacă vom transforma a- 
ceste posibilități în realitate, — ceea ce fără 
indoială se va întimpla — vom obține re- 

. pede un nou și puternic avînt în dezvoltarea 
industriei, bază sigură pentru creșterea în 
tregii economii naționale și întărirea con
tinuă a puterii marii Uniuni Sovietice. Creș
terea și perfecționarea neîntreruptă a pro
ducției socialiste pe baza tehnicii, celei mai 
înalte, ne sînt necesare pentru a asigura sa-, 
tisfacerea maximă a necesităților materiale 
șt culturale mereu'crescinde ale întregii so
cietăți sovietice.

Participanții la plenară au subliniat cu 
furtunoase și prelungite aplauze următoarele 
cuvinte cu care Bulganin și-a încheiat ra
portul: O chezășie a asigurării cu succes a 
unui nou și puternic avînt al industriei, sint 
hărnicia și talentele creatoare ale marelui 
popor sovietic, devotamentul său fără mar
gini față de patrie și cauza construirii co
munismului, precum și conducerea încercată 
de către gloriosul nostru partid comuni,st
înarmat cu nemuritoarea învățătură 
marxism-leninismului, și care conduce 
fermitate poporul nostru inaiinte spre 
munism.

a 
cu 

co-

PEKIN 17 (Agerpres). — CHINA NOUA 
transmite: La Pekin își continuă lucrările 
cea de a doua sesiune a Adunării Reprezen
tanților populari din 

legislaturi.
cadrul ședinței 
s-aj ținut sub 
Pîn De-huai, locțiitor al

întreaga Chină a pri-
mei

In 
care 
șen, 
Consiliului de Stat și ministru al Apărării 
al R.P. Chineze, a prezentat raportul asupra 
proiectului legii cu privire la serviciul mili
tar în R.P. Chineză.

Ocupîndu-se de proiectul tegiî serviciului 
militar în R.P. Chineză, Pin De-huai a 
subliniat că principala sarcină a legii pre
zentate spre examinare sesiunii constă în 
trecerea de la sistemul voluntariatului în ar
mată, care nu corespunde sarcinilor actuale, 
ale apărării țării, la sistemul serviciului mi
litar obligatoriu, care este o datorie de o- 
noare a fiecărui cetățean al Republicii Popu
lare Chineze.

Pîn De-huai a arătat în continuare _ că 
promulgarea proiectului de lege cu privire 
la serviciul militar, proiect care a fost a- 
doptat la cea de a cincea ședință a Comi
tetului permanent al Adunării reprezentanți
lor populari din întreaga Chină, care a avut 
loc la 7 februarie 1955, a fost aprobată cu 
căldură de poporul chinez.

Noi avem nevoie de pace, a spus Pîn De- 
huai. Niciodată nu am avut și nu vom avea 
intenții agresive față de alte țări. Noi nu 
avem nevoie de lărgirea forțelor noastre ar
mate, ci dimpotrivă, în procesul aplicării 
sistemului serviciului militar obligatoriu am 
și redus și vom reduce efectivul forțelor

plenare din 16 iulie, 
președinția lui Li Țzi- 

Premierulul

economisi resurse- 
a le folosi pentru 

în scopul 
de

noastre armate pentru a 
le umane și materiale și 
dezvoltarea economiei socialiste, 
ridicării nivelului material și cultural 
trai al poporului. De la constituirea Repu
blicii Populare Chineze și pînă în prezent, 
a spus Pin De-huai, în China au fost demo
bilizați peste 4.510.000 de oameni.

Salutăm fierbinte propunerea guvernului 
sovietic din 10 mai 1955 în problemele re
ducerii armamentelor, interzicerii armei a- 
tomice și înlăturării primejdiei unui nou 
război, a declarat Pîn De-huai. Sprijinim de 
asemenea în întregime propunerea guvernu
lui sovietic de a se convoca cel mai tîrziu 
în prima jumătate a anului 1956 o conferin
ță mondială pentru reducerea generală a ar
mamentelor și interzicerea armei atomice la 
care să participe statele membre ale O.N.U. 
și statele care nu sî.nt membre ale O.N.U. 
Dacă o asemenea conferință va fi convoca
tă și se va realiza un acord pe baza pro
punerii guvernului sovietic, guvernul 
nez este gata să-și reducă și i—1 
țele sale armate.

Noi iubim fierbinte pacea, 
tuși imperialiștii vor impune 
nez războiul și vor viola integritatea teri
torială și suveranitatea țării noastre, nu 
ne vom teme de război. Nu putem obține 
pacea cu prețul pierderii teritoriului și su
veranității noastre și tocmai de aceea tre
buie să aplicăm cu hotărîre și imediat sis
temul serviciului militar și să întărim sub 
toate aspectele capacitatea de apărare a 
țării noastre pentru a fi gata în orice mo
ment să ne apărăm patria.

mai m-ult
chi- 
for-

todar dacă 
poporului chi-

Vizifa delegatei agricole a U.R.S.S. în S.U.A
NEW YORK 18 (Agerpres). — TASS 

transmite: La 16 iulie a sosit la New York 
delegația agricolă a U.R.S.S. condusă de 
V. Mațkevici, prim locțiitor al ministrului 
Agriculturii al UjR.S.S.

Pe aeroportul din New York delegația a 
fost întimpinată de Earl Butz, minlsiru ad
junct al Agriculturii al S.U.A., dr. Strom, 
împuternicitul ministrului Agriculturii al 
S.U.A. în vederea, primirii delegației agri
cole sovietice, funcționari superiori ai am
basadei U.R.S.S. în S.U.A. și ai reprezen
tanței U.R.S.S. pe lîngă O.N.U., reprezen
tanți ai presei americane și străine.

Salutînd delegația agricolă sovietică, Butz, 
ministru adjunct al Agriculturii al S.U.A., a 
declarat printre altele: „Poporul american 
este bucuros că ați sosit pentru a studiai sis
temul agricol american. Salutăm călduros 
vizita dvs. care va dura șase săptămîni. Vom 
depune toate eforturile pentru cai șederea 
dvs. aici să fie atît plăcută cît și instruc
tivă. Sîntem ferm convinși că o înțelegere 
reciprocă mai bună va fi spre binele celor 
două țări ale noastre".

In cuvîntul de răspuns, V. Mațkevici, șeful 
delegației agricole sovietice, a declarat: 
„Domnule Burtz, domnilor I

> Eu și prietenii mei sîntem foarte bucuroși 
' să vă salutăm pe dvs. care ne-ați primit cu 
atîta căldură pe pămîntul american. Noi fai- 
cem această călătorie cu mult avînt și inte
res pentru a lua cunoștință direct cu agri
cultura . S.U.A. Sîntem încredințați că dele
gația agricolă americană despre a cărei so
sire la Moscova am aflat acum va găsi de 
asemenea multe lucruri interesante vizitind 
U.R.S.S. Acolo ea va găsi cordialitate, ospi
talitate și dorința lucrătorilor noștri din 
agricultură și a colhoznicilor de a arăta tot 
ceea ce delegația va voi să vadă.

Vreau de asemenea să mă folosesc de a- 
cest prilej pentru a-mi exprima recunoștința 
față de' ziarul „Des Moines Register" care 
a manifestat inițiativa în organizarea schim
bului de delegații agricole între U.R.S.S. și 
S.U.A. Această inițiativă prețioasă spriji
nită de Ministerul Agriculturii, de Departa
mentul de stat și de opinia publică ameri
cană a: găsit un răsunet cald în rîndurile lu
crătorilor din agricultura Uniunii Sovietice. 
Această inițiativă a stîrnit de asemenea un 
mare interes și aprobarea opiniei publice

sovietice. îngăduiți-mi să-mi exprim încre- 
derea, că acest schimb de delegații va fi în 
folosul reciproc al țărilor noastre și va pune 
începutul unui schimb larg de experiență și 
permanent în domeniul agriculturii între 
cele două țări mari ale noastre".

★
DES MOINES 18 (Agerpres). — TASS 

transmite: Delegația agricolă a Uniunii So
vietice care se află în Statele Unite a sosit 
în orașul Des Moines, capitala statului 
Iowa.

Deși era o zi toridă, delegația sovietică a 
fost întimpinată de peste 3.000 de americani. 
In piața din fața aeroportului au venit nu 
numai locuitori ai orașului Des Moines, ct 
și familii ale fermierilor din diferite regiuni 
ale statului. Membrii delegației sovietice au 
fost întîmpinați cu aplauze calde, prietenești 
de către cei prezenți. Tinere de la colegiul 
din Des Moines purtau pancarte pe care era 
scris cu litere mari: „Bine ați venit!“ Asis. 
tența scanda: „Fiți bine veniți 1“

In numele locuitorilor statului Iowa, 
legația a fost salutată de conducătorul 
partamentului agriculturii al statului, 
Spry, iar în numele colegiului agricol
statul Iowai — de dr. Andre. Conducătorul 
delegației sovietice, V. Mațkevici, prim loc
țiitor al ministrului A gr icul tur ii al U.R.S.S-, 
a rostit un scurt cuvînt de răspuns în care a 
mulțumit pentru primirea cordială.

Sintem convinși, a declarat el, că cu cît 
vom fi mai apropiați noi, lucrătorii celei mai 
pașnice profesiuni, ou cît ne vom cunoaște 
mai bine unii pe alții, cu atît va aivea mai 
mult de cîștigat cauza păcii și prosperității 
omenirii. Asistența a întîmpinat cu anlauze 
îndelungate și urale de aprobare cuvintele 
de încheiere ale conducătorului delegației 
sovietice.

de* 
de- 
dr. 
din

★
NEW YORK 18 (Agerpres). - TASS 

transmite: In drum spre Des Moines, dele
gația agricolă sovietică s-a oprit la Chicago, 
unde conducătorul delegației V. Mațkevici 
a fost invitat de asociația pentru prietenia 
americano-sovietică din orașul Chicago, la o 
recepție fixată pentru sîmbătă 13 august 
consiliul din Chicago al Asociației.

Delegația agricolă 
vitația.

sovietică a acceptat

de

in*
I

Vizita delegajiei agricole americane în U.R.S.S.

Plenara C. C. al Partidului 
Muncitoresc Unit Polonez

VARȘOVIA 18 (Agerpres). — P.A.P. 
transmite : In zilele de 15 și 16 iulie a avut 
loc la Varșoyia cea de a IV-a plenară a 
Comitetului Central al Partidului Muncito
resc Unit Polonez.

Plenara a ascultat raportul lui Zenon 
Nowak, membru al Biroului Politic al C.C. 
cu privire lâ dezvoltarea agriculturii în ur
mătorul cincinal (1956-1960). La discuțiile 
pe marginea raportului au luat cuvîntul 24 
de persoane.

Pienara a elaborat și a concretizat sar
cinile trasate de Congresul al Il-lea al 
P.M.U.P. în domeniul dezvoltării continue 
a producției agricole, atît în sectorul socialist 
cît și al gospodăriilor țărănești individuale

Plenara a instituit o comisie care să 
elaboreze un proiect de hotărîre asupra sar
cinilor planului cincinal în direcția dezvol
tării agriculturii. Hotărîrea va fl elaborată 
pe baza materialelor plenarei a IV-a a C.C. 
al P.M.U.P., a raportului prezentat de Z. 
Nowak și a discuțiilor purtate pe marginea 
raportului.

MOSCOVA 17 (Agerpres), — TASS trans
mite : La Moscova se află o delegație agri
colă a Statelor Unite ale Americii condusă 
de William Lambert, decanul Colegiului a- 
gricol de pe lîngă Universitatea din statul 
Nebrasca. ’

La 16 iuliă delegația americană a fost 
primită de M. N. Luțenko, locțiitor al minis
trului Agriculturii al U.R.S.S. La primire 
au fost de față : A. I. Bovin, locțiitor al 
ministrului Agriculturii al U.R.S.S., S. V. 
Kalcenko, locțiitor al ministrului Sovhozu
rilor din U.R.S.S., funcționari superiori ai 
Ministerului Agriculturii al U.R.S.S.

Oaspeții americani s-au interesat de nu
meroase prohleme, în special de cultivare» 
porumbului, și a sfeclei de zahăr în Uniu
nea Sovietică, de construcțiile pentru însilo- 
zare și de pomicultură.

In cursul aceleiași zile membrii delega
ției au 'vizitat Expoziția Agricolă Unională. 
Oaspețji au fost salutați de acad. N. V. Ți- 
țin, directorul expoziției.

Membrii delegației au vizitat loturile ex
perimentale ale expoziției, pavilionul princi
pal, pavilionul R.S.S. Gruzine, precum și 
Piața colhozurilor.

★
MOSCOVA 17 (Agerpres). —TASS trans

mite : La 16 iulie, W. N. Wolmsley, însăr
cinatul cu afaceri' ad-interim al Statelor 
Unite ale Americii în U.R.S.S., a oferit o 
recepție în cinstea delegației agricole a Sta
telor Unite 'ale Arrusricii care se află în 
U.R.S.S. *

La recepție au participat membrii dele
gației america'he condusă de William Lam
bert, decanul Colegiului agricol de pe .lîn
gă Universitatea din statul Nebrasca.

recepție au mai partî*Printre oaspeți la . .
cipat P. P. Lobanov, vicepreședinte al Con
siliului de Miniștri al U.R.S.S., S. F. An
tonov, V. P. Zotov, L. R. Kornieț, miniștri 
ai U.R.S.S., N. G. Palgunov, conducător res
ponsabil al agenției TASS, M. N. Luțenko, 
locțiitor al ministrului Agriculturii al 
U.R.S.S., V. A. Zorin, locțiitor al ministru
lui Afacerilor Externe al U.R.S.S., M. A. 
Olșanski, vicepreședinte al Academiei agri
cole unionale „V. 1. Lenin", A. I. Nikolaev, 
profesor la Academia agricolă „K. A. Ti» 
miriazev", și alții.

*

(Agerpres). — TASS 
delegației agricole ame-

MOSCOVA 18 
transmite : Membrii 
ricane care se află în U.R.S.S., au vizitat 
la 17 iulie Moscova. Dimineața ei au vizitat 
străzile și piețele capitalei, clădirile Univer
sității de stat „M. V. Lomonosov" de pe 
Colinele Lenin.

In aceeași zi, oaspeții au asistat la Tea
trul Mare la un spectacol dat de Teatrul de 
Operă și Balet din Novosibirsk. A fost pre
zentat baletul „Țărmul fericirii" de Spada- 
veccia.

In cea de a doua jumătate a zilei, delega-* 
tia a vizitat Expoziția Agricolă Unională. 
Membrii delegației și-au petrecut o mare 
parte din timp la tribuna manejului. Ei au 
urmărit cu mult interes prezentarea de că
tre participanții la Expoziție a unor vaci de 
24 rase diferite care dau o mare producție 
de lapte, a unor oi de 50 de rase și grupe 
de rase cu lină fină, semifină și cu lînă 
grosieră, precum și a unor cai. Apoi, oas
peții au vizitat pavilionul de macanizare și 
electrificare a agriculturii.

Un grup de ziariști iugoslavi a sosit la Moscova
MOSCOVA 18 (Agerpres) — TASS trans

mite : La invitația secției de presă a Minis
terului Afacerilor Externe al U.R.S.S., la 16 
iulie a sosit Ia Moscova un grup de ziariști 
iugoslavi. Grupul este condus de Radovan 
Papici (Saraevo), directorul ziarului „Oslo- 
bodjenje". Din delegație fac parte Lazo 
Moisov (Skopje), directorul ziarului „Nova 
Makedonija", Danilo Purici (Belgrad), 
redactor-șef al ziarului ,,Politika“, Milerad 
Mievici, redactor-șef a) „Postului de radio

Belgrad", Joje Smolo, 
rubricii de politică

(Belgrad) redactorul 
externă a ziarului 

,,Bprba“, loșke Palavrsici (Zagreb), redac
tor-șef al ziarului „Vijesnik", Serghei 
Vojniak (Ljubljana) redacțor-șpf al ziarului 
„Slovenski Porocevaleț".

Ziariștii iugoslavi vor sta în Uniunea 
Sovietică două-trei săptămîni. Ei vor lua 
cunoștință de viața economică și culturală 
a U.R.S.S., și vor face o călălorie prin țară.

Cardinalul Mindszenty a fost amnistiat
BUDAPESTA 1.8 (Agerpres). — M.T.l. 

transmite: Ministrul Justiției al Republicii 
Populare Ungare .La amnistiat pe cardina
lul Jozsef Miijdszenty, luînd în considerare 
cererea sa personală și cererea corpului

episcopal 
vîrsta și 
copal i-a 
clădirile eclesiastice.

catolic de la Roma, precum și 
starea sănătății sale. .Corpul epis- 
pus la dispoziție o locuință în
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DESCHIDEREA CONFERINȚEI DE LA GENEVA
A ȘEFILOR GUVERNELOR CELOR PATRU PUTERI

Sosirea la Berlin
a delegației guvernamentale sovietice

»
Lucrările primei zile a conferinței

BERLIN 17 (Agerpres). — A.D.N. trans
mite: La 16 iulie .a sosit la Berlin, în drum 
spre Geneva, delegația guvernamentală so
vietică la conferința șefilor guvernelor celor 
patru puteri.

Pe aeroportul Schonefeld din Berlin, de
legația guvernamentală sovietică a fost în- 
timpinată de Johannes Dieckmann, președin
tele Camerei Populare a Republicii Demo

Dedarația îus N. A. Bulganin
Dragi tovarăși! Prieteni! Locuitori ai 

orașului Eeriin I
D:n însărcinarea delegației guvernamen

tale a Uniunii Sovietice, care pleacă la con
ferința șefilor guvernelor celor patru pu
teri, transmit salutul cordial al poporului 
sovietic și al guvernului sovietic vouă, în
tregului popor german și guvernului Repu
blicii Democrate Germane. (Aplauze)

Delegația guvernamentală a Uniunii So
vietice pleacă la Geneva însuflețită de do
rința sinceră de a găsi mijloacele pentru 
slăbirea încordării și restabilirea încrederii 
în relațiile dintre state, de a căuta o cale 
pentru reglementarea problemelor interna
ționale nerezolvate. Una din problemele care 
trebuie să constituie la conferință obiectul 
schimbului de păreri este problema restabi

OHo Groiewoh! a primit pe membrii delegației 
guvernamentale sovietice

BERLIN 17 (Agerpres). — A.D.N. trans
mite: La 16 iulie, Otto Grotewohl. primul 
ministru al Republicii Democrate Germane, 
a primit tpe N. A. Bulganin, președintele 
Consiliului de Miniștri al U.R.S.S.. N. S. 
Hrușciov, • membru în Prezidiul Sovietului 
Suprem al U.R.S.S., mareșalul Uniunii So
vietice. G. K. Jukov. ministru al Apărării al 
U.R.S.S., care se află la Berlin în drum spre 
conferința de la Geneva.

In cadrul convorbirii, care s-a desfășurat

Sosirea delegației guvernamentale 
sovietice la Geneva

GENEVA 17 (Agerpres). — TASS trans
mite: La 17 iulie, ora 9 dimineața (ora 
Europei centrale). N. A. Bulganin, pre
ședintele Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., 
șeful delegației guvernamentale sovietice; 
N. S. Hrușciov, membru al Prezidiului So
vietului Suprem al U.R.S.S. și mareșalul 
Uniunii Sovietice G. K. Jukov, ministru al 
Apărării al U.R.S.S. — membri ai delega
ției, au sosit la Geneva pentru a participa 
Ia conferința șefilor guvernelor celor patru 
fiuteri. Pe aerodromul Cointrin delegația a 
ost întîmpinată de M. Pelitpierre, preșe

dintele Confederației Elvețiene; A. Domi- 
nicco, șeful Protocolului din Departamen
tul Politic al Elveției; F. Perrear șeful gu
vernului Cantonului Geneva; L. Billy, pri
marul orașului Geneva și alte persoane ofi
ciale. Delegația sovietică a fost întîmpinată 
de asemenea de P. Wilkinson, secretar ge-

Dedarația lui
Domnule președinte, domnilor,
In numele guvernului sovietic și al po

porului sovietic salut cordial poporul elve
țian iubitor de pace și pe locuitorii Gene
vei. Delegația sovietică, care a sosit în a- 
cest minunat oraș pentru a participa la con
ferința șefilor guvernelor celor patru puteri, 
este pătrunsă de dorința de a găsi împre
ună cu delegațiile S.U.A., Angliei și Fran
ței căile Și mijloacele de slăbire a încor
dării internaționale și de creare a unei at
mosfere de încredere în relațiile dintre 
state.

Conferința care se deschide mîine aci se 
află în centrul atenției întregii omeniri. A- 
cest lucru nu este de mirare. Năzuința spre 
pace este cea mai puternică dorință a po
poarelor din toate țările, în a căror memo
rie mai sint proaspete nenumăratele suferin
țe provocate de războiul trecut. Iată de ce

Convorbirile lui V. M. Molotov cu miniștrii 
Afacerilor Externe ai S. U. A., Angliei și Franței
GENEVA 18 (Agerpres). — TASS trans

mite : La 17 iulie, V. M. Molotov, ministrul 
Afacerilor Externe al U.R.S.S., ă avut o 
convorbire cu J. F. Dulles, secretarul de 
stat al S.U.A.

La convorbi-re a fost de față G. N. Zaru
bin, ambasadorul U.R.S.S. în S.U.A.-

★
GENEVA 18 (Agerpres)’. — TASS trans

mite: La 17 iulie, V. M. Molotov, ministrul 
Afacerilor Externe al U.R.S.S., a avut o

întrevederea dintre șefii guvernelor S. U. A., Angliei și Franței
LONDRA 17 (Agerpres). — TASS trans

mite : După cum anunță agenția Reuter, 
șefii guvernelor S.U.A., Angliei și Franței 
au avut o întrevedere la Geneva în cursul

Recepția oferită de Edgar Faure 
în cinstea delegației guvernamentale sovietice

GENEVA 18 (Agerpres). — TASS trans
mite: La 17 iulie, președintele Consiliului de 
Miniștri al Franței. Edgar Faure, a ofe
rit o recepție în cinstea delegației guverna
mentale sovietice la conferința șefilor gu
vernelor celor patru mari puteri.

i La recepție au luat parte N. A. Bulga

Declarajia lui Offo Grotewohl
BERLIN 17 (Agerpres). — A.D.N. trans

mite: textul declarației făcute la 16 iulie la 
radio de Otto Grotewohl, primul ministru al 
Republicii Democrate Germane, în legătură 
cu apropiata conferință de la Geneva. In 
declarație se spune că poporul german sa
lută conferința șefilor guvernelor celor pa
tru mari puteri și dorește mai fierbinte ca 
orice o înțelegere între ei, îndreptată spre 
o coexistență pașnică, trainică, a popoare
lor.

Ca și înainte și în timpul conferinței de 

crate Germane; Otto Grotewohl, primul mi
nistru al R. D. Germane; W. Stoph, O. 
Nuschke. L. Bolz, H. Loch și P. Scholz, 
vicepreședinți ai Consiliului de Miniștri al 
R.D. Germane; F. Ebert, primarul general 
al Marelui Berlin și alții.

Conducătorul delegației guvernamentale 
sovietice, N. A. Bulganin, a făcut pe aero
port următoarea declarație: 

lirii unității Germaniei. Poziția Uniunii So
vietice în această problemă este bine cunos
cută. Recent, ea a fost expusă în presă. 
Uniunea Sovietică a fost și este pentru res
tabilirea unității Germaniei pe baze paș
nice și democrate. (Aplauze)

Delegația guvernamentală a Uniunii So
vietice speră că apropiata conferință a șefi
lor guvernelor celor patru puteri, care, 
după cum considerăm noi are drept țel prin
cipal slăbirea încordării internaționale și 
stabilirea încrederii necesare în relațiile din
tre state, va fi un pas important pe calea 
restabilirii unității unei Germanii indepen
dente, pașnice și democrate. Delegația noas
tră este gata să facă tot ce depinde de ea 
pentru atingerea acestui țel. (Aplauze fur
tunoase) 

în spiritul unei prietenii cordiale, au fost 
atinse probleme legate de conferința de la 
Geneva; mai ales problema germană. S-a 
stabilit un acord deplin în ce privește nă
zuința spre unificarea Germaniei pe baze 
pașnice și democrate.

La convorbire au participat Lothar Bolz, 
ministrul Afacerilor Externe al Republicii 
Democrate Germane și G. M. Pușkin, am
basadorul ex‘raordinar și plenipotențiar al 
U.R.S.S. în R.D. Germană.

neral al secretariatului unit al conferinței 
șefilor guvernelor celor patru puteri.

N. A. Bulganin, N. S. Hrușciov și G. K- 
Jukov au fost întîmpinați și de V. M. Mo
lotov, prim vicepreședinte al Consiliului de 
Miniștri și ministru al Afacerilor Externe 
al U.R.S.S. și A. A. Gromîko, .prim locții
tor al ministrului Afacerilor Externe al 
U.R.S.S., membri ai delegației guvernamen
tale sovietice, care au sosit la Geneva an
terior.

Președintele Confederației Elvețiene, M. 
Petitpierre și șeful delegației guvernamen
tale sovietice, N. A. Bulganin, au rostit cu- 
vîntări de salut.

In cuvîntarea sa M. Petitpierre a declarat 
că este bucuros să-l salute .pe N. A. Bul
ganin, care a sosit pentru prima oară în 
Elveția și și-a exprimat speranța că la con
ferință se va realiza un succes.

N. A. Bulganin
se pun mari speranțe în apropiata conferin
ță. Popoarele din întreaga lume doresc fier
binte ca această conferință să ducă la slă
birea încordării internaționale, la crearea 
unei atmosfere de încredere și colaborare în 
re'ațiile dintre state.

Nu ne îndoim că dacă toți participanții 
la conferință vor da dovadă de bunăvoin
ță și de năzuință sinceră spre realizarea a- 
cestui scop nobil, conferința de la Geneva 
își va încheia cu succes lucrările și sute de 
milioane de oameni din întreaga lume vor 
răsufla ușurați.

Delegația sovietică consideră de datoria 
ei să folosească pînă la capăt condițiile fa
vorabile existente în prezent și în ce o pri
vește va face tot ce-i stă în putință pen 
tru ca conferința șefilor guvernelor celor 
patru puteri să justifice speranțele puse în 
ea de milioanele de oameni din întreaga 
lume.

convorbire cu A. Pinay, ministrul Afacerilor 
Externe al Franței.

La convorbire a fost de față S. A. Vinogra
dov, ambasadorul U.R.S.S. î.n Franța.

★
GENEVA 18 (Agerpres). — TASS trans

mite: La 17 iulie, V. M. Molotov, ministrul 
Afacerilor Externe al U.R.S.S., a avut o 
convorbire cu McMillan, ministrul Afaceri
lor Externe al Angliei.

La convorbire a fost de față I. A. Malik, 
ambasadorul U.R.S.S. în Marea Britanie.

dimineții de 17 iulie pentru a discuta pla
nurile lor in legătură cu conferința șefilor 
guvernelor celor patru puteri, care începe la 
18 iulie.

nin (șeful delegației), N. S. Hrușciov, V. 
M. Molotov, G. K. Jukov, precum și amba
sadorul U.R.S.S. în Franța, S. A. Vinogra
dov.

Din partea Franței la recepție au parti
cipat Antoine Pinay, A. Berard, J. Duha
mel, Irisou, Jean Laloy, Louis Joxe, 

la Geneva, a spus în încheiere O. Grotewohl, 
guvernul Republicii Democrate Germane va 
avea schimburi de păreri cu guvernul Uniu
nii Republicilor Sovietice Socialiste în toa
te problemele referitoare la Germania. El a 
trimis la Geneva o delegație de observatori 
în frunte cu Georg Handcke, secretar de 
stat la Ministerul Afacerilor Externe. In 
interesul unificării Germaniei, guvernul Re
publicii Democrate Germane va saluta și 
sprijini orice pas spre atenuarea încordării 
în relațiile internaționale.

GENEVA 18 (Agerpres). — Coresponden
ță specială.

La 18 iulie, la ora 10 dimineața (ora Eu
ropei centrale), în sala de consiliu a Pa
latului Națiunilor s-a deschis conferința 
șefilor guvernelor celor patru puteri — 
U.R.S.S., S.U.A., Anglia și Franța.

Participanții la conferință au fost salu
tați în numele Națiunilor Unite de D. Ham- 
marskjoeld, secretarul general al O.N.U. El 
a arătat că țelurile conferinței șefilor gu
vernelor celor patru puteri sînt strîns le
gate de interesele Organizației Națiunilor 
Unite și ale tuturor statelor membre ale 
O.N.U.

Urîndu-vă succese în sarcina dvs. impor
tantă, a spus D. Hammarskjoeîd adresîn- 
du-se pariicipanților la conferință, vor
besc în numele acelor popoare ale căror 
speranțe sînt întruchipate în Organizația 
Națiunilor Unite.

La invitația delegațiilor tuturor țărilor 
participante la conferință, prima ședință a 
fost deschisă de președintele S.U.A. D. 
Eisenhower. S-a căzut de acord ca viitoarele

Declarația președintelui Consiliului de Miniștri al U.R.S.S., N. A. Bulganin, 
la conferința de la Geneva a șefilor guvernelor celor patru puteri

Domnule președinte.
In numele guvernului sovietic sînt bucu

ros să salut pe președintele S.U.A., domnul 
D. Eisenhower, pe primul ministru al Fran
ței, domnul E. Faure, și pe primul ministru 
al Marii Britanii, domnul A. Eden, precum 
și pe membrii delegațiilor lor și să exprim 
urarea sinceră ca lucrările conferinței noas
tre să fie rodnice. îmi exprim marea satis
facție în legătură cu posibilitatea stabilirii 
la această conferință a unui contact perso
nal cu șefii guvernelor Statelor Unite ale 
Americii, Franței și Marii Britanii.

Conferința șefilor guvernelor celor patru 
puteri, convocată potrivit dorinței tuturor 
părților interesate, are loc într-o perioadă 
cînd în lume s-a conturat o oarecare slă
bire a încordării în relațiile internaționale 
și s-au ivit condiții mai favorabile pentru 
reglementarea problemelor internaționale 
nerezolvate. « ■

C2re sînt faptele care au contribuit la
slăbirea încordării internaționale ?

In primul rind, este nbcesar să mențio
năm în legătură cu aceasta, încetarea văr
sării de sînge in Coreea, precum și a opera
țiunilor militare în Indochina, ceea ce a 
reprezentat fără îndoială un mare succes al 
forțelor păcii.

Este necesar să subliniem apoi marea 
importanță a unor evenimente cum sînt în
cheierea tratatului de stat cu Austria, nor
malizarea relațiilor dintre U.R.S.S. și Iu- | 
goslavia, prin care s-a deschis calea pentru 
dezvoltarea prieteniei și cola’sorftrii dintre 
cele două țări, desfășurarea cu succes a 
conferinței de la Bandung a 29 de țări din 
Asia și Africa, vizita primului ministru al 
Indltei dl. J. Nehru, în Uniunea Sovietică, 
în urma căreia s-au întărit și mai mult re
lațiile de prietenie dintre U.R.S.S. și India, 
propunerea făcută de guvernul Uniunii So
vietice guvernului Republicii Federale Ger
mane în vederea stabilirii de relații diplo
matice, comerciale și culturale între U.R.S.S. 
și Republica Federală Germană.

Este necesar de asemenea să subliniem în 
mod deosebit importanța ce o prezintă pen
tru micșorarea încordării internaționale pro
punerile guvernului sovietic din 10 mai 
anul acesta în problemele reducerii arma
mentelor, interzicerii armei atomice și cu 
hidrogen și înlăturării primejdiei unui nou 
război.

Există însă probleme care ne despart și 
care cer o rezolvare mîntîrziată. Faptul că 
aceste probleme nu au fost reglementate 
constituie motivul pentru care, deși s-a rea
lizat o anumită îmbunătățire în situația in
ternațională, în ansamblul ei această si
tuație continuă să fie încordată, n-a fost 
încă creată acea încredere între state, fără 
de care popoarele nu pot avea liniștea zilei 
lor de mîine.

Se știe că așa numitul „război rece“ mai 
continuă. In legătură cu aceasta nu se poate 
să nu se recunoască, că în ultimii ani nu 
s-a făcut nici pe departe totul pentru a fo
losi posibilitățile existente în vederea îm
bunătățirii relațiilor dintre țările noastre 
și că, în condițiile neîncrederii și a unor 
relații încordate, din partea unor guverne 
s-au făcut pași care înrăutățeau și mai mult 
relațiile noastre.

Toate acestea ne obligă pe noi, oamenii

Mesajul adresat de Louis Saillant 
șefilor guvernelor U.R.S.S., S.U.A., Angliei și Franței

VIENA 17 (Agerpres). — TASS trans
mite : După cum transmite secretariatul 
Federației Sindicale Mondiale, cu prilejul 
conferinței de la Geneva a șefilor guverne
lor celor patru puteri, Louis Saillant, secre
tar general al F.S.M., a adresat lui N. A. 
Bulganin, președintele Consiliului de Miniș
tri al U.R.S.S., lui D. Eisenhower, președin
tele S.U.A., lui A. Eden, primul ministru al 
Marii Britanii și lui E. Faure, președintele 
Consiliului de Miniștri al Republicii Fran
ceze, o telegramă în care se spune:

„Acum zece ani, curînd după terminarea 
celui de al doilea război mondial, Congre
sul de constituire a Federației Sindicale 
Mondiale a subliniat că menținerea priete
niei între S.U.A., U.R.S.S., Anglia și Franța 
constituie garanția cea mai sigură a păcii 
în întreaga lume. Aceasta a fost și este și

Nehru despre conferința de la Geneva
DELHI 17 (Agerpres). — TASS trans

mite : După cum anunță posturile de radio 
indiene, primul ministru Nehru, luînd cu- 
vîntul la un mare miting organizat la 16 
iulie la Delhi, a vorbit despre conferința 
de la Geneva a șefilor guvernelor celor 
patru mari puteri.

Eu și zecile de mii de oameni, întruniți 
aici, a declarat Nehru urăm mult succes 
conferinței. Nehru a adăugat că ar fi ne
rezonabil să se presupună că șefii celor 

ședințe să fie prezidate pe rînd de condu
cătorii tuturor delegațiilor.

Deschizînd prima ședință, D. Eisenhower 
și-a exprimat speranța că va avea posibili
tatea să reia nu numai un contact oficial, 
ci și unul prietenesc cu colegii săi. El și-a 
exprimat convingerea că participanții la 
conferință îl vor însărcina să exprime mul
țumiri guvernului elvețian pentru ajutorul 
dat conferinței.

Consider, a spus Eisenhower, că veți fi 
de acord să trimitem o scrisoare președinte
lui Confederației Elvețiene, și secretarului 
general al O.N.U. cu expresia profundei 
noastre mulțumiri.

Am căzut de acord, a continuat Eisenho
wer, ca procedura conferinței să fie elabo
rată în comun de cei patru miniștri ai Afa
cerilor Externe. Intre altele a fost instituit 
un secretariat unic al celor patru puteri. 
Șeful secretariatului este P. Wi'lkinson. Ad- 
juncții săi sînt reprezentanții celorlalte trei 
delegații. Secretariatul va elabora de comun 
acord un raport despre hotărîrile oficiale 
care pot fi adoptate la această conferință.

de stat ai celor patru puteri întruniți aici, 
să examinăm cu toată seriozitatea situația 
creată și să facem tot posibilul pentru a 
contribui la crearea încrederii necesare în 
relațiile dintre state atît cele mari cît și 
cele mici.

Ne-a făcut plăcere să auzim aici decla
rația domnului președinte D. Eisenhower și 
anume:

„Poporul american ar dori să fie prietenul 
poporului sovietic. Intre popoarele american 
și sovietic nu există litigii, între ele nu 
există conflicte, nu există dușmănie pe plan 
comercial. Istoria arată că popoarele noas
tre au trăit întotdeauna în pace".

In continuare domnul președinte a arătat 
că este necesar ca toate barierele artifici
ale dintre cele două popoare să fie înlătu
rate.

Sîntem întru totul de acord cu toate a- 
cestea deoarece înlăturarea barierelor men
ționate ar corespunde atît intereselor națio
nale ale popoarelor sovietic și american, cit 
și intereselor păcii generale.

După părerea guvernului sovietic țelul a- 
cestei conferințe nu este să formulăm unii 
împoifiva altora cutare sau cutare acuzație, 
ci să găsim căile și mijloacele pentru slă
birea încordării internaționale și crearea u- 
nei atmosfere de încredere in relațiile din
tre state.

Sarcina principală a conferinței noas
tre este să găsească o cale spre realizarea 
înțelegerii necesare în problemele care își 
cer rezolvarea. Delegația Uniunii Sovietice 
a venit la această conferință cu dorința de 
a găsi, pe calea eforturilor comune aie tu
turor participanților la conferință, soluții 
în problemele nereglementate și în ceea ce 
o privește este gata să examineze cu aten
ție propunerile celorlalți participant la con
ferință.

Este neîndoielnic faptul că tocmai aceas
ta așteaptă de la noi popoarele, ale căror 
priviri sînt ațintite astăzi spre Geneva, spre 
această conferință. Nu întîmplător mulți 
oameni de stat, țiftînd seama de voința ne
clintită de pace a popoarelor, se pronunță 
tot mai hotărît pentru reglementarea pro
blemelor nesoiuționate cu respectarea drep
turilor legitime ale tuturor părților intere
sate.

Nu înclinăm să minimalizăm dificultățile 
care stau în calea reglementării unor astfel 
de probleme, între care problemele nerezol
vate ale Europei și Asiei. Dificultăți există, 
și nu dintre cele mai mici. Dar, dacă noi 
toți am venit la conferință cu dorința de 
a găsi căi pentru învingerea dificultăților, 
aceasta este chezășia sigură a succesului 
conferinței date. Guvernul sovietic este de 
părere că actuala conferință a șefilor gu
vernelor celor patru puteri, care s-a întru
nit pentru prima oară în decursul celor zece 
ani de după război, poate avea un rol isto
ric, dacă noi toți vom da dovadă de o ade
vărată năzuință de a obține slăbirea încor
dării internaționale și de a stabili încredere 
în relațiile dintre state.

In ceea ce-1 privește guvernul sovietic 
este gata ca împreună cu guvernele S.U.A., 
Marii Britanii și Franței să contribuie la 
atingerea acestui țel nobil.

Politica externă a Uniunii Sovietice este 
clară. Noi am fost și sîntem pentru pace 
între popoare, pentru coexistența pașnică în
tre toate statele, indiferent de rînduielile 

aourn convingerea oamenilor muncii ma
nuale și intelectuale din toate țările. De 
atunci, rămînînd credincioasă acestei convin
geri, Federația Sindicală Mondială și-a in
tensificat neobosit activitatea în apărarea 
cauzei păcii. Vă puteți ușor imagina ce spe
ranțe însuflețesc masele de oameni ai 
muncii în acest moment cînd la Geneva se 
întrunește conferința șefilor guvernelor 
celor patru mari puteri.

Oamenii muncii se spune mai departe în 
telegramă sînt convinși că conferința de la 
Geneva poate deveni o etapă însemnată pe 
calea asigurării coexistenței pașnice a dife
ritelor state.

Vă încredințăm că masele de oameni ai 
muncii își pun mari speranțe în întîlnirea 
de la Geneva. Spre această întîlnire este 
îndreptată întreaga lor atenție".

patru puteri vor putea găsi la această con
ferință răspuns la toate problemele, dar se 
poate spera cu tot temeiul că mulțumită 
conferinței se va crea o atmosferă nouă. Fi
rește, a menționat în continuare Nehru, că 
problemele Europei, ca de pildă existența 
bazelor militare și reînarmarea Germaniei, 
merită o atenție serioasă, dar probleme ale 
Asiei de sud-est, ca cea a Taivanului și si
tuația din Indochina așteaptă de asemenea 
o rezolvare.

In continuare, Eisenhower a arătat că 
programul primei zile a conferinței prevede 
două ședințe a șefilor guvernelor și că 
ședința următoare va avea Ioc la 18 iulie 
ore'e 15. Pe viitor, dimineața se vor întruni 
miniștrii Afacerilor Externe, iar în cursul 
după amiezii șefii guvernelor. Eisenhower a 
specificat că, după cum este evident, dacă 
șefii guvernelor vor dori să schimbe această 
ordine, ei vor putea face acest lucru în orice 
moment.

E. Faure, A. Eden și N. A. Bulganin s-au 
declarat de acord cu această ordine de 
lucru.

Apoi D. Eisenhower a făcut o declarație 
introductivă în calitate de conducător al 
delegației S.U.A.

După D. Eisenhower, a făcut o declarație 
primul ministru al Franței, E. Faure.

Cu aceasta ședința de dimineață a luat 
sfîrșit.

In ședința de după amiază au făcut de
clarații primul ministru al Angliei. A. Eden, 
și președintele Consiliului de Miniștri al 
U.R.S.S.. conducătorul delegației sovietice, 
N. A. Bulganin.

interne stabilite într-un stat sau altul, indi
ferent de faptul dacă el este monarhic sau 
republican, capitalist sau socialist, deoa
rece problema sistemului social și economic 
existent în oricare stat este o problemă in
ternă a poporului respectiv.

Recunoașterea acestui principiu de necon
testat are cea mai mare însemnătate pentru 
rezolvarea cu succes a problemelor interna
ționale nereglementate.

Acela care este într-adevăr îngrijorat de 
situația existentă, caracterizată prin cursa 
înarmărilor, prin apariția unor tipuri de ar
me de exterminare în masă tot mai pericu
loase și distrugătoare ceea ce face să 
crească într-o mare măsură primejdia unui 
nou război cu nenumăratele sale jertfe pen
tru popoare, nu poate să nu-și alăture gla
sul la cererea de a se pune capăt cursei 
înarmărilor, de a se interzice arma atomică 
și de a se asigura folosirea energiei ato
mice exclusiv în scopuri pașnice, pentru bi
nele omenirii, pentru binele civilizației.

In ceea ce o privește, Uniunea Sovietică, 
ea a fost și este pentru o largă colaborare 
internațională în domeniul folosirii pașnice 
a energiei atomice, a cărei importanță a 
fost subliniată de domnul președinte Eisen
hower în cunoscuta sa declarație. Guvernul 
sovietic a declarat aceasta, în repetate rîn- 
duri, atît în O.N.U. cît și în cursul tratati
velor sovieto-americane în problema ato
mică.

Guvernul sovietic a hotărît să aloce pen
tru fondul internațional de materiale atomice 
de pe lingă agenția internațională pentru e- 
nergia atomică o cantitate corespunzătoare 
de materiale dezagregabile, de îndată ce se 
va ajunge la un acord cu privire la crearea 
unei asemenea agenții.

în această ordine de idei trebuie subliniat 
că Uniunea Sovietică consideră just stabi
lirea nivelelor forțelor armate ale celor cinci 
puteri propuse de Statele Unite, Anglia, 
Franța și Canada. Ar fi foarte important 
dacă actuala conferință s-ar pronunța pen
tru încheierea unui acord internațional care 
să exprime consimțămîntul nostru al tutu
ror de a se stabili nivelul forțelor armate 
ale S.U.A., U.R.S.S. șl Chinei la 1.000.000— 
1.500.000 de oameni pentru fiecare dintre a- 
ceste puteri, ale Angliei și Franței — la cite 
650.000 de oameni, și ca nivelele forțelor ar
mate ale tuturor celorlalte state să nu depă
șească 150.000—200.000 de oameni.

Aș vrea să subliniez încă odată că gu
vernul sovietic a acceptat propunerea celor 
trei puteri în ce privește armamentele cla
sice. Acum sîntem îndreptățiți să așteptăm 
ca aceste puteri să facă acei pas care să a- 
sigure un acord în problema interzicerii ar
mei atomice, ceea ce ar permite situarea pe 
un teren real a întregii probleme a dezar
mării.

Primul ministru al Franței, dl. Edgar 
Faure, a exprimat în declarația sa ideea ne
cesității de a se reduce alocările bugetare 
pentru nevoile militare, aducînd argumen
tele sate în favoarea acestei idei. Noi cre
dem că aceste argumente prezintă interes 
și merită să fie studiate cu atenție.

In afară de aceasta, după părerea guver
nului sovietic, cele patru puteri ar realiza 
un bun început dacă în legătură cu înche
ierea Tratatului de stat cu Austria ar fi 
chiar de pe acum de acord să demobilizeze

In cîteva rîndurl
• Ambasadorul R.P.F. Iugoslavia în Fran

ța. Ales Bebler, a părăsit la 18 iulie Bel
gradul, plecînd cu avionul la Geneva unde 
va participa ’a conferința șefilor guvernelor 
celor patru puteri. A. Bebler a declarat că 
pleacă la Geneva în calitate de observator 
al guvernului iugoslav. (Tuning)

• La invitația Sovietului orășenesc din 
Moscova de deputațt ai oamenilor muncii, 
lordul-primar al Londrei Seymour Howard 
a plecat la 16 iulie cu avionul la Moscova. 
(Agerpres).

9 Ziarul ,,Borba" din 17 iulie a publicat 
cu mici prescurtări textul articolului de 
fond: ,,Pentru dezvoltarea unor relații prie
tenești intre Uniunea Sovietică și Iugo
slavia" apărut in ziarul , Pravda". (TASS)

9 Din Delhi se anunță că la 15 iulie, 
președintele Republicii India, Rajendra Pra
sad, a conferit primului ministru, Jawahar
lal Nehru, ordinul .Bharat Ratna" — cea 
mai înaltă decorație indiană — pentru „e- 
forturile sale eroice pentru cauza păcii". Cu 
acest prilej, a avut loc un banchet unde 
președintele Indiei și primul ministru Ne
hru au rostit scurte cuvîntări., (Agerpres)

9 La 18 iulie președintele Indoneziei Su
karno a plecat împreună cu un grup de 
persoane oficiale la Mecca. înainte de ple
care președintele Sukarno s-a adresat po
porului Indoneziei. El a spus că situația 
din țară este în momentul de față de așa 
natură incit ti permite să facă această că
lătorie și că in timpul lipsei sale din țară 
se va menține ordinea. (TASS).

9 In camera deputaților au luat sfîrșit 
dezbaterile pe marginea programului guver

După ce conducătorii celor patru delega
ții au făcut fiecare declarația sa, președin
tele Eisenhower și-a exprimat satisfacția 
pentru faptul că fiecare delegație a mani
festat, în declarația făcută, dorința de co
laborare. El a spus că, atunci cînd propu
nerile făcute vor fi discutate în amănun
țime fiecare delegație va apăra înțelepciu
nea propunerilor sale. Președintele Eisenho
wer a mai spus că, după fiecare ședință, 
membrii delegațiilor au posibilitatea de a 
se întîlni înir-o încăpere specială, destinată 
în acest scop pentru conversații neoficiale. 
O asemenea convorbire a avut loc astăzi 
între președintele Eisenhower, conducătorul 
delegației sovietice Bulganin, și membrii 
delegației .sovietice N. S. Hrușciov și ma
reșalul G. K- Jukov.

Delegațiile au părăsit Palatul Națiunilor 
la ora 6 după amiază. La 19 iulie diminea
ța, va avea loc o ședință a miniștrilor de 
externe, iar după amiază o ședință a con
ducătorilor de guverne.

Luni seara, președintele Eisenhower a o- 
ferit o recepție în cinstea membrilor dele
gației sovietice.

contingentele militare retrase de pe terito
riul Austriei, și ar reduce corespunzător e- 
fectivul forțelor lor armate.

Guvernul sovietic a hotărît să înfăptuias
că o astfel de măsură și cheamă guvernele 
S.U.A., Franței și Marii Britanii să urmeze 
acest exemplu.

Nu este necesar să se vorbească pe larg 
despre însemnătatea problemei securității 
europene, despre asigurarea păcii in Euro
pa. Experiența istoriei arată că războaiele 
cete mai sîngeroase și pustiitoare au avut 
loc în Europa. Aceasta înseamnă că asigu
rarea păcii în Europa are o însemnătate 
hotărîtoare pentru asigurarea păcii generate.

Guvernul sovietic este convins că cea 
mai . bună cate pentru asigurarea păcii și 
preîntîmpinarea unei noi agresiuni în Eu
ropa este organizarea unui sistem de secu
ritate colectivă, cu participarea tuturor sta
telor europene și a Statelor Unite ale Ame
ricii. Adoptarea hotărîrilor corespunzătoare 
in acest scop ar însănătoși întreaga situație 
din Europa și ar crea condițiile normate 
pentru viața popoarelor europene. In locul 
grupărilor militare ale unor state europene, 
îndreptate împotriva altor state europene, 
trebuie creat un sistem de securitate bazat 
pe eforturile comune ale tuturor statelor 
din Europa, ale cărui principii sint formu
late în cunoscutele propuneri ale guvernu
lui sovietic.

Nu se poate să nu se țină seama de di
ficultățile care stau în calea creării unui 
astfel de sistem și, mai ales, de faptul că 
puterile care participă la prbzentele trata
tive sînt legate prin obligații militare de 
alte state. De aceea, în vederea realizării 
unui acord, guvernul sovietic consideră că 
crearea unui sistem de securitate colectivă 
în Europa ar putea fi împărțită în două 
perioade. In prima perioadă, statele — par
ticipante la tratat — nu se eliberează de 
obligațiile asumate de ele prin tratatele și 
acordurile respective, dar vor fi legate de 
obligația de a se abține de la folosirea for
țelor armate și de a rezolva toate litigiile 
care se pot ivi între ele prin mijloace paș
nice.

S-ar putea conveni ca pînă la realizarea 
unui acord în privința reducerii armamente
lor și interzicerii armei atomice, precum și 
privitor la retragerea trupelor străine de pe 
teritoriul țărilor europene, statele participan
te la tratat să se oblige să nu ia nici un 
fel de noi măsuri, îndreptate spre sporirea 
efectivului forțelor lor armate de pe teri
toriile altor state ale Europei, măsuri prevă
zute în tratatele și acordurile încheiate de 
ei mai înainte.

In a doua perioadă statele menționate își 
asumă prin tratat, în întregime obligațiile 
legate de crearea sistemului de securitate 
colectivă în Europa, încetînd totodată cu 
totul valabilitatea tratatului Atlanticului de 
nord, acordurilor de la Paris și tratatului de 
la Varșovia, iar grupările de state create 
pte baza lor se lichidează și se înlocuiesc 
prin sistemul general european de securitate 
colectivă,

(La ora cînd închidem ediția, transmiterea 
textului continuă. In numărul viitor al ziaru
lui publicăm urmarea declarației lui N. A. 
Bulganin, precum și textele celorlalte de
clarații).

nului Segni. Luînd cuvîntul în cadrul a- 
oeslor dezbateri în numele grupului partidu
lui comunist, deputatul Pietro Ingrao a cri
ticat politica externă a guvernelor democrat- 
creștine care s-au succedat la putere in ul
timii ani și a declarat în încheiere:

Vom vota împotriva guvernului Segni. 
Sprijinim însă orice inițiativă a guvernului 
pentru a obține o adevărată slăbire a încor
dării internaționale, dezarmarea, stabilirea 
unor relații mai bune cu toate popoarele. 
(TASS).

9 Potrivit relatărilor presei, autoritățile 
engleze au mobilizat în lupta împotriva 
populației din sultanatul Oman și Oaza Bu- 
râmi, situată în sud-estu' peninsulei arabe, 
populația protectoratelor engleze din aceas
tă regiune și au format detașamente arma
te. Aceste detașamente scrie ziarul „Al 
Gumliuria", s-au răsculat însă împotriva 
englezilor și au refuzat să lupte împotriva 
fraților lor — arabi. 9e anunță că între 
răzvrătiți și trupe engleze a avut loc o cioc
nire. (TASS)

• La 17 iulie a plecat pe calea aerului 
din Ulan-Bator spre Varșovia, pentru a par
ticipa la sărbătoarea națională a renașterii 
Poloniei, o delegație guvernamentală a Re
publicii Populare Mongo'e în frunte cu Țe- 
denbal, primul ministru al R. P. Mongole.

(TASS)
9 Camera deputaților din Chile a hotărît 

punerea sub acuzare, în baza Constituției, a 
fostului ministru de interne Carlos Montero, 
deoarece acesta a reținut în mod ilegal pa
șapoartele chilienilor care doreau să călă
torească în țările lagărului socialist. (Ager
pres).
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